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Mijn broer ging naar Amerika en ik 

zei: “Eén ding, broer. Je wordt niet 

verliefd.” Maar jawel, hij viel als een 

blok voor een Californische. Ik 

denk dat ’ie het me geschreven 

heeft. Mailen deden we in die 

dagen nog niet. Ik moet boos 

geweest zijn. Broer zou een half 

jaar op stage gaan, niet de rest van 

zijn leven! Het mooie van de liefde 

is dat die ook stuk kan gaan. Broer 

en meisje broken up. Pfieuw, 

opluchting. Ik had hem weer veilig 

bij me in de buurt. Maar ook al was 

er toen geen Facebook, op de een 

of andere manier vonden ze elkaar 

weer. En toen volgde een mirakel: 

meisje pakte het vliegtuig en kwam 

naar Nederland. Nu, twaalf jaar 

later, is ze er nog steeds. I love her. 

Beschouw dit schrijven als een 

hart onder de riem voor al die 

vaders, moeders, broers en zussen 

die met samengeknepen billen 

achter de mail zitten. Vrezend voor 

dat ene rampzalige bericht van 

‘hun’ student in het buitenland:  

“Ik ben verliefd!”

Annemarie Haverkamp

Hoofdredacteur

@voxnieuws

zOEkEN NAAR mAïs DIE MInDER 
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Eieren gooien, auto’s kantelen: in de Durendal-rally is alles 
geoorloofd. De vijftien deelnemende disputen schuwen op 
 donderdag 11 oktober geen middel om anderen te verhinderen 
de finish te bereiken. Carolusdispuut Durendal organiseerde de 
rally dit jaar voor de 34ste keer voor collega-disputen van binnen 
en buiten Nijmegen. Het parcours, dat begint en eindigt bij het 
dispuutshuis aan de Staringstraat, voert door de Ooijpolder en 

Duitsland. De voertuigen zijn veelal auto’s met nog een paar 
dagen APK, die voor een prikkie van Marktplaats zijn geplukt. 
Traditiegetrouw werd een aantal rallygangers op de bon 
 geslingerd: de politie reikte boetes uit vanwege het ontbreken 
van identiteitspapieren, naast een boete van 250 euro voor 
ondeugdelijk materieel. 
Foto: Bert Beelen 

SPEKTAKEL BIJ DURENDAL-RALLY
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Esther-Mirjam Sent @emsent
Leuk die onderwijsintensivering aan de @runijmegen, 
maar kunnen de lunchruimtes dan ook uitgebreid worden?

GETWEET

Er was heel wat te vieren in okto-

ber. Tenminste, als we mogen 

afgaan op de lawine van ranglijsten 

die de afgelopen weken over het 

onderwijs denderde. De Radboud 

Universiteit is de ‘beste van de zes 

brede universiteiten’ (onderwijs-

oordeel volgens Elsevier), we staan 

op plaats 127 van de World Univer-

sity Ranking van de Times (32 

plaatsen gestegen!), we staan 

bovenaan als het gaat om het 

 aandeel vrouwelijke hoogleraren 

en in de Opzij top 100 staan vijf 

Radboudvrouwen. En oh ja, in de 

Duurzame top 100 prijken twee 

Radboud-onderzoekers.  

Het bestaan van die lijstjes valt wel 

te begrijpen: de media die ze in het 

leven roepen, genereren extra aan-

dacht en oplage en de rijtjes schet-

sen een geruststellend eenvoudig 

beeld van de stand van zaken in 

onderwijsland. Dat de echte wereld 

die achter die lijstjes schuilgaat te 

complex is om in een ranglijst te 

vervatten, lijkt aan de populariteit 

ervan geen afbreuk te doen. Hoezo 

de beste universiteit, als jouw 

 studenten je de hoogste punten 

geven, terwijl die studenten in 

 Nijmegen mogelijk wat sneller 

tevreden zijn dan die in Amster-

dam? En waarom heet je goed te 

zijn alleen omdat anderen zeggen 

dat je goed bent? Elsevier en Times 

baseren hun ranglijsten over 

onderzoek voor een groot deel op 

reputaties en die gaan vaak zó lang 

mee dat ze een oordeel over actu-

aliteit niet rechtvaardigen. Om over 

de vriendjespolitiek van het elkaar 

punten geven maar te zwijgen.   

Maar we doen er allemaal lustig 

aan mee. Instellingen leveren 

trouw de verlangde gegevens, 

media schrijven de uitkomsten 

 gretig op en lezers zoeken naarstig 

naar verbanden. Er kwam afgelo-

pen maand zelfs een lijst voorbij 

over de meest invloedrijke lijst der 

lijsten, wat me toch een signaal lijkt 

dat we een tikkeltje te ver zijn 

doorgeschoten. Geruststellend was 

het bericht deze maand uit Duits-

land: in een open brief gaven drie-

honderd hoogleraren te kennen 

niet meer mee te willen doen aan 

een ranglijst. En de rector uit 

 Hamburg uitte zijn afschuw over 

de meetmethode van Times. Nu 

wij nog. Al valt te vrezen dat de 

volgende lijst ook bij ons weer een 

artikeltje wordt, een nieuw steentje 

in het fundament van die vermale-

dijde praktijk. Dus voordat ik iemand 

ook maar ergens van beticht, moet 

ik eerst maar eens dat monstertje 

in mezelf bedwingen.

DIT WAS
OKTOBER

VOLGENS PAUL VAN DEN BROEK

1436
Zoveel vooraanmeldingen telde de Radboud 

 Universiteit op 3 september 2012.  Een stijging van 

9 procent ten opzichte van vorig jaar om precies 

te zijn. De laatste jaren bleef het aantal eerstejaars 

stijgen. Zo schreven zich in 2010 nog 1249 stu

denten in en in 2011 waren het er 1435.  

Percentages geven niet altijd een goed beeld van 

de werkelijkheid. Zo is het aantal vooraanmeldin

gen voor de master informatiekunde met 1000 

procent gestegen en daalde dat aantal bij  de 

master religiestudies met 93 procent. Indrukwek

kend, zou je zeggen. Maar het aantal vooraanmel

dingen van de master informatiekunde ging van 

twee studenten naar tweeëntwintig. En in plaats 

van vijftien masterstudenten religiestudies, bleef 

er dit jaar maar één over. Met dat in het achter

hoofd, is zo’n percentage toch niet zo schokkend. 

Max Derks

Erg veel nieuws was er niet te melden op het lan

delijk congres van de studentenhuisvesters, eind 

september in de Vereeniging. Of het zou het woon

wensenonderzoek moeten zijn waaruit blijkt dat 

studenten in de toekomst wat luxer willen wonen, 

in zelfstandige eenheden met eigen douche en 

 toilet. Aan het einde van het congres kreeg Max 

Derks, directeur van de Nijmeegse studentenhuis

vester SSHN, een Koninklijke onderscheiding uit

gereikt: hij wordt lid in de Orde van OranjeNassau. 

Derks, inmiddels 25 jaar bij de SSHN, werd gepre

zen omdat de corporatie onder zijn leiding is 

 ‘uitgegroeid tot één van de tien beste woning

corporaties van Nederland’. Derks zelf reageerde 

beduusd. “Ik ben sprakeloos. Ik heb dit werk heel 

graag gedaan. Het feit dat ik dit samen met de 

andere collega’s mocht doen staat daarbij voorop.” 

Op de vraag van Vox wat Derks zelf als zijn grootste 

verdienste beschouwt, wijst hij op een aantal 

nevenfuncties, onder meer in het landelijk samen

werkingsverband, maar vooral op het welslagen 

van de hoofdtaak van SSHN: voldoende huisvesting 

creëren voor studenten, wat onder meer gestalte 

krijgt met een aantal nieuwe complexen.     

BOVEN HET 
MAAIVELD
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OVER DE schuTTInG 
Waar andere hoger onderwijsmedia zoal over schrijven

WAARVAN AKTE

VAARWEL LAnGsTuDEERBOETE, hALLO LEEnsTELsTEL 
PvdA en VVD hebben besloten dat per september 2014 de 

basisbeurs wordt vervangen door een sociaal leenstelstel. De 

langstudeerboete sneuvelt met terugwerkende kracht, waar

door studenten die de boete reeds betaald hebben hun geld 

terugkrijgen. Als een verrassing komt dat niet, aangezien beide 

partijen de maatregel in hun verkiezingprogramma hadden 

staan. Binnen het nieuwe leenstelsel zal een uitwonende stu

dent in vier jaar een schuld van twaalfduizend euro opbouwen.

ROBOT VERVAnGT pLAyMATE
De nieuwe mascotte van 

de Radboud Universiteit 

heet Radbot en is een 

robot. Deze uit de kluiten 

gewassen WallE looka

like speelt de hoofdrol in 

filmpjes die scholieren 

warm moeten maken voor 

Nijmeegse wetenschap. 

Radbot is de vervanger van playmate Ancilla Tilia die in 2010 

de filmpjes aan elkaar praatte – tot ongenoegen van zo’n 

beetje het hele bestuursgebouw. 

hOOGsTE pERcEnTAGE VROuWELIjKE hOOGLERAREn
Nederlandse universiteiten doen het nog steeds beroerd als 

het om het aantal vrouwelijke hoogleraren gaat, maar Nijme

gen springt er positief uit: één op elke vijf hoogleraren is hier 

vrouw, het hoogste aandeel van alle universiteiten. Dit blijkt uit 

de Monitor Vrouwelijke Hoogleraren, die 11 oktober verscheen. 

Het Nederlandse gemiddelde ligt op 14,8 procent. De Radboud 

Universiteit zit daar met 20,6 procent ruim boven.

RADBOuD unIVERsITEIT sTIjGT Op RAnGLIjsT
De Radboud Universiteit is van plaats 159 naar 127 gestegen op 

de jaarlijkse Times Higher Education World University Ranking 

(THE). Rector Bas Kortmann noemt die stijging op 3 oktober 

‘goed nieuws’, maar er is ook een andere kant van de medaille; 

van de twaalf Nederlandse universiteiten staan er negen hoger 

op de ranglijst. Dat zal veranderen, voorspelt beleidsmede

werker Anneke Matthijssen: “Het duurt nog een aantal jaren 

voordat onze steeds hogere kwaliteit zal doorklinken in de 

reputatiescores.”

nIjMEEGsE sTuDEnT WIL DE DOuchE nIET DELEn
Aan studentenkamers (bijna) geen gebrek in Nijmegen, ook 

niet in de toekomst. De Landelijke Monitor Studentenhuis

vesting becijferde dat Nijmegen  in 2020 ongeveer 1750 extra 

studentenwoningen nodig heeft. Die vraag kan de Nijmeegse 

studentenhuisvester SSHN waarschijnlijk wel aan. In 2015 ver

wacht de SSHN 1250 studentenkamers te hebben bijgebouwd. 

Het (luxe)probleem ligt ergens anders. De Nijmeegse student 

wil steeds vaker een eigen douche en keuken en daar is geen 

plek voor in Nijmegen. 

 “Ik denk dat dit meisje heel goed beseft wat voor 
 risico’s ze loopt, die kent haar omgeving haarscherp, 
weet echt wel hoe gevaarlijk die is. Dit zijn vroegrijpe 
kinderen die in een uitermate complexe samenleving 
moeten leven.” Paul Hoebink, bijzonder hoogleraar Ontwikkelings-

samenwerking, in Trouw over de vraag of we actiekinderen als het 

 Pakistaanse meisje Malala Yousafzai (14) niet een groot risico laten lopen 

door ze veel media-aandacht te geven.

VOOR NIEUW NIEUWS: gA NAAR VOxWEB.nL

Het wil maar niet vlotten met het 

opstuwen van vrouwen naar de 

topposities binnen de Nederlandse 

universiteiten. Een rapport hierover 

laat zien dat onze dertien universi-

teiten op elke honderd hoogleraren 

nog geen vijftien vrouwen tellen, 

maar deze in Europa beschamende 

positie brengt de universiteitsbladen 

niet in beweging. Wageningen en 

de drie technische universiteiten 

bungelen in Nederland onderaan, 

met Eindhoven als hekkensluiter, 

maar onze Eindhovense collega’s 

zoomen in het jongste nummer 

van Cursor liever in op het Nano-

lab. Geen woord over de vrouwen. 

Delta (TU Delft) van hetzelfde 

laken een pak: daar maken ze zich 

druk over het jongste type ligfiets. 

Terwijl die universiteit in september 

Ena Voûte heeft benoemd tot 

decaan, een Delftse aardverschui-

ving waaraan weinig woorden zijn 

vuil gemaakt.

Dan doet UT nieuws (Universiteit 

Twente) het beter. Daar in elk geval 

een vrouw op de cover: Joyce 

Berger, directeur Financiële en 

Economische zaken, die een inter-

view geeft over een miljoenen-

bezuiniging. Interessant is om dit 

interview eens te leggen naast het 

vraaggesprek in Univers, dat de 

nieuwe Tilburgse collegevoorzitter 

Koen Becking aan haar lezers 

voorstelt. Berger en Becking zijn 

rond de veertig, hebben allebei  

drie kinderen en beiden wordt de 

vraag voorgelegd hoe werk en 

gezin valt te combineren. Ze zeg-

gen woordelijk hetzelfde (“Het is 

passen en meten.”), maar een ver-

schil is er ook: waar Berger haar 

gezin tot grootste hobby verklaart, 

geeft Becking na een paar vragen 

over zijn kinderen snel een draai 

aan het interview. “Ik heb naast 

mijn gezin nog tijd voor hobby’s 

hoor.” In een poging tot herwon-

nen mannelijkheid werken die 

hobby’s niet echt mee: hardlopen, 

golf en klassieke auto’s. Jammer 

voor het genderbeeld in de acade-

mische wereld is de fotografie. 

Becking poseert in de statige werk-

omgeving, nors kijkend, met een 

bijschrift: “Ik kom niet naar Tilburg 

om op de winkel te passen.” Van 

Joyce Berger daarentegen gaat 

ondanks haar miljoenenbezuini-

ging geen enkele dreiging uit: ze 

poseert met haar kinderen in een 

soort speeltuin. En of haar woor-

den bij dit beeld de emancipatie 

vooruit helpen moet nog blijken. 

Ze zegt: “Ontspanning is voor  

mij het gezin. Een beetje saai 

 misschien, maar daar geniet ik 

enorm van.”
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zelf een opinie 
insturen kan ook
mail ‘m naar 
redactie@vox.ru.nl 
de redactie heeft het recht  
de brief in te korten.

beurs had ik niet kunnen studeren.

concreet betekent het voor mij 

dat de aanvullende beurs behou

den moet blijven, dat studenten de 

kosten die direct voor onderwijs 

worden gemaakt – denk aan het 

collegegeld – renteloos kunnen 

lenen, dat bekeken wordt hoe we 

studenten verder kunnen facilite

ren. en dat er snel duidelijkheid 

komt.”

Gerard Meijer, voorzitter college 
van bestuur

“…publiceren alle weten-
schappers in nederland 
voor het einde van de 
volgende kabinetstermijn 
hun artikelen in open 
access tijdschriften. 
als minister zou ik me actief sterk 

maken voor open access publi

shing. ik vind dat van groot belang 

omdat het resultaat van de inves

tering die we als samenleving in 

onderzoek doen voor iedereen 

toegankelijk moet zijn. de belas

tingbetaler betaalt ons zodat we 

ons kunstje kunnen doen, maar 

ziet daar vervolgens het resul

taat niet van terug. de minis

ter moet allereerst druk zetten op 

de universiteiten om ze samen 

de stap te laten maken. van een 

individuele onderzoeker, een 

enkele universiteit, kun je dat 

niet verwachten. neem 

een voorbeeld aan het 

verenigd koninkrijk: daar 

publiceren alle universi

het gerucht gaat dat de pvda en vvd er samen uit zijn. het zou dus 
zomaar kunnen dat we in november een nieuwe minister van onder-
wijs hebben. Vox stelde vier radboudianen de vraag: wat zou jij doen 
als je een dag minister van onderwijs was in het nieuwe kabinet?

“…zou ik een vrouwen-
quotum invoeren. 
van alle benoemingen op een vaste 

plaats op de universitaire loop

baanladder – docent, hoofd

docent en hoogleraar – zou vijftig 

procent vrouw moeten zijn. dat 

doen we vijf jaar, daarna gaan we 

evalueren. Politiek zal deze beslis

sing vast niet lekker vallen, maar 

bestaande scheefgegroeide ver

houdingen krijg je niet gerepareerd 

zonder ingrijpende maatregelen. 

het aantal promovendi is inmid

dels gelijkgetrokken. de vrouwen 

zitten in de pijplijn, wordt gezegd. 

maar die pijplijn lekt, en dan vooral 

vrouwelijk talent. als we in dit 

 tempo doorgaan is het pas tegen 

2060 eindelijk zo ver. We hebben 

met onderzoek aangetoond dat de 

procedures niet altijd eerlijk verlo

pen. omdat de criteria in het 

 voordeel zijn van mannelijke kan

didaten, omdat de universiteit een 

gulzig instituut is. Ze eist van jonge 

mensen – niet alleen vrouwen – 

dat ze in het spitsuur van hun 

leven, de drukste periode, op alle 

fronten excelleren.

alleen de instroom op gang bren

gen is niet genoeg. concreet zou ik 

een voorbeeld nemen aan Politie

top divers, de veranderingen in de 

samenstelling van de politietop 

onder Guusje ter horst. daar is een 

interventieteam samengesteld om 

als gesprekspartner te dienen voor 

de korpsleiding, om te werken aan 

de aanwas van gekwalificeerde 

kandidaten, maar ook om de 

bestaande organisatie voor te 

bereiden.”

Yvonne Benschop, hoogleraar 
Bedrijfskunde

“… zou ik ervoor zorgen 
dat het leenstelsel daad-
werkelijk het predikaat 
‘sociaal’ mag dragen. 
de politieke realiteit is dat het er 

komt. maar dat mag er niet toe lei

den dat de toegankelijkheid van 

het hoger onderwijs in gevaar 

komt. daarbij moet het geld één

opéén geïnvesteerd worden in 

het onderwijs.

het verontrust me dat we over de 

invulling van het plan zo weinig 

horen. ik vind het zaak dat een 

nieuwe minister direct duidelijk

heid verschaft. den haag moet 

zich realiseren dat een leenstelsel 

betekent dat studenten met een 

schuld van 50.000 euro de univer

siteit verlaten. toegankelijkheid 

moet daarom bij de uitvoering van 

de plannen het uitgangspunt zijn. 

Zeker de radboud universiteit kan 

laten zien van welk belang dat is. 

deze universiteit is een emancipa

tieuniversiteit, mede opgericht 

om het eerstegeneratiestudenten 

(studenten die de eersten in hun 

familie zijn die gaan studeren, red.) 

mogelijk te maken een 

universitaire opleiding 

te volgen. ik ben zelf 

zo’n eerstegenera

tiestudent: zonder 

Als ik een dag 
  minister wAs, dAn…

vox
Vraagt
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teiten in 2014 in open access tijd

schriften, als het gedane onderzoek 

gefinancierd is met publiek geld.

daarnaast zie ik voor het ministerie 

een faciliterende rol weggelegd: 

door op internet een platform  

aan te bieden waar alle onderzoe

kers hun artikelen, ruwe data en 

gebruikte methodes openbaar 

maken. 

individuele wetenschappers wil ik 

een verplichting opleggen: zij 

moeten er zelf voor zorgen dat 

hun onderzoek toegankelijk is voor 

het grote publiek. door naast het 

artikel een populairwetenschap

pelijk stuk te schrijven, door  te 

publiceren in kranten, publieks

tijdschriften of het internet. We 

moeten ons werk – en het belang 

daarvan – laten zien.”

Merel van Goch, promovenda 
Behavioural Science Institute 
(BSI/Donders)

“…zou ik investeren in de 
kwaliteit van docenten. 
dat doe je door feedback beter te 

organiseren, door ze meer naar 

elkaar te laten kijken. Waarom 

Vroeger heette dat heimwee

Vijf appels draagt hij in zijn  

rechterhand. Zonder dat detail had ik hem en  

het verweerde blad boven zijn hoofd geen 

milliseconde van mijn leven gegund – 

nu mag hij heel even overal het middelpunt zijn 

dus ik luister: ‘een euro is twee gulden twintig,’ 

       – wie rekent er nu nog terug? wat zoet! 

Tik tik ‘dan is een gulden...’ tik 

                         

Bier – fl. 1 ,- Café ‘t Fortuy... zoals een zeester 

zich hecht met honderden zuignapjes, behangt  

het papier de schutting alsof hij besloten heeft  

pas los te laten als het echt tijd is, rijp

hoewel verbleekt (zeesterren houden niet eens 

van zon) zodat Paul Elstak vroom in de wereld blikt 

en vraagt waar de posterhoeken gebleven zijn die  

de wind heeft gestolen 

       (groeien die niet meer aan?) 

 

pling! ‘45 eurocent!’ 

ik haast door, mijn neus weer in een online nieuwsarchief 

gediept. de appelman wacht voort, totdat de poster het leven 

laat of hem meeneemt naar eerder – dat is niet helemaal duidelijk.

linda van der Pol, neerlandicus en campusdichter

camPusdichter

doen de goede docenten wat ze 

doen, wat kunnen de mindere 

docenten daarvan leren?

ik kies ervoor hierin te investeren 

omdat je op korte termijn, met een 

relatief klein budget, veel kunt 

bereiken. de kwaliteit van onder

wijs hangt nauw samen met de 

kwaliteit en professionaliteit van de 

docenten, op dat gebied is veel te 

winnen. dat is ook de conclusie 

van een recent rapport van de 

stichting van het onderwijs. 

Je moet het mogelijk maken dat 

docenten tijd hebben om bij colle

ges van anderen aan te schuiven, 

om samen colleges voor te berei

den, om aan verbeterprogramma’s 

deel te nemen. ook denk ik aan 

het bundelen van best practices.

en omdat je investeert mag je ook 

eisen stellen. er is in het onderwijs 

wel een aanspreekcultuur, maar 

geen afrekencultuur. dat taboe 

zou ik graag doorbroken zien. 

docenten die niet verbeteren 

mogen geen college meer geven.”

Thijs van Reekum, voorzitter 
Interstedelijk Overleg (ISO) en 
RU-student.



Ga studeren in het buitenland! De Radboud 
Universiteit kan het wel van de daken 
schreeuwen en deed dat begin oktober  
ook tijdens de Wil Weg Week. De grens 
over ‘is zo goed voor je ontwikkeling’ en 
‘een ervaring die je nooit meer vergeet’. 

Sari en Kim hebben het geweten.  
Zij hebben nu een lief in het buitenland  
en skypen zich suf. Marnix ontmoette zijn 
Mexicaanse schone in het CultuurCafé. 
Misschien ligt zijn toekomst in Zuid-
Amerika.

Wij zijn 
grenze
loos 
ver
liefd

Tekst: jolene Meijerink / Foto’s: Duncan de Fey
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“ik vind het moeilijk me onze toekomst 

samen voor te stellen. ik wil in elk 

geval niet in zuid-Afrika wonen. Omdat 

Dumisani een donkere huidskleur heeft 

en ik blank ben, worden we daar  

na geroepen. De dingen die ze over  

mij  zeggen, wil hij niet eens vertalen.  

 interraciale relaties worden daar niet 

geaccepteerd. Dumisani vindt neder-

land geweldig. niemand kijkt raar op als 

wij hier hand in hand lopen en het is 

een stuk veiliger dan de township waar 

hij vandaan komt. 

ik leerde Dumisani kennen in zuid-Afrika. 

ik studeerde een tijdje in Pretoria. Alle 

internationale studenten woonden bij 

elkaar in een soort bungalowpark. 

Dumisani woonde ook op het terrein. 

Hij nam mij en mijn huisgenoten mee 

naar alle leuke plekken in de stad. Lang-

zaamaan ontstond een vriendschap 

tussen ons. Op een avond – we waren 

dronken – zoenden we. De volgende 

ochtend kwam Dumisani langs om 

erover te praten. ik wilde niet dat zoiets 

tussen ons in kwam te staan. Hij wilde 

juist laten weten dat het geen dronke-

mansactie was. Hij was al een tijd ver-

liefd op mij. ik was verbaasd, wist niet 

zo goed wat ik daarmee moest. ik 

 wimpelde het af en zei dat we er niet 

aan moesten beginnen. Maar na een 

tijdje besefte ik dat die gevoelens 

wederzijds waren. in het geheim zijn 

we toen gaan daten, al snel werd het 

een relatie. We wilden zeker weten dat 

er echt iets was, voordat we het aan 

iedereen vertelden. 

De kans is groot dat we in namibië, 

Botswana of een Engelstalig land gaan 

wonen. in april studeer ik af en hij is nu 

bezig zijn bachelor – hij wil docent 

Engels worden – af te ronden. Daarna 

zien we  verder. We skypen en whats-

appen veel. Het zit goed tussen ons.” 

Kim voogt (22) StUDeeRt 
beDRijfSCoMMUniCAtie en 
Doet een SChAKeljAAR SoCiAle 
GeoGRAfie. SinDS een jAAR 
heeft Ze een RelAtie Met 
 DUMiSAni Uit ZUiD-AfRiKA
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“We waren vorig jaar allebei mentor 

tijdens de introductie voor de 

 Radboud international Students. ik zat 

op het terras van het CultuurCafé toen 

zij tegenover me kwam zitten. We 

glimlachten naar elkaar en ik wist 

meteen dat dit tot iets moois zou 

 leiden. na de introductie zijn we een 

paar keer gaan daten. Al vrij snel werd 

het serieus. Ahkin studeert genees-

kunde in nijmegen en zit pas in haar 

derde jaar. ik ben bezig mijn scriptie  

af te ronden. Mijn moeder vond het 

spannend haar te ontmoeten. Maar 

Ahkin is charmant, dus daar maakte ik 

me geen zorgen over. Mijn moeder 

zegt altijd dat ze veel van mijn vader 

terugziet in mij; hij was nogal een 

reislustig type. zij was dus niet ver-

baasd toen ik verliefd werd op een 

buitenlandse. ik heb Ahkins ouders 

ontmoet in Mexico. We gingen naar 

een bruiloft en daar zag ik meteen de 

hele familie. Haar moeder is Mexi-

caanse, haar vader is een nederlander 

die daar al 35 jaar woont. Tussen die 

man en mij klikte het meteen. Het 

scheelt dat we nederlands kunnen 

praten. Ahkin is echt een mix van de 

nederlandse en de Mexicaanse 

 cultuur. ze is heel direct, maar waar 

nederlanders wat terughoudend zijn 

in het tonen van emoties, kan zij wel 

eens uitschieters hebben. 

Ahkin en ik spraken Engels, maar 

tegenwoordig vooral nederlands.  

Dat gaat prima. Behalve als we ruzie 

hebben, dan is nederlands lastig voor 

haar. Op dit moment leer ik Spaans, 

omdat er een kans is dat we in zuid-

Amerika gaan wonen na onze studie. 

Dat zou ik niet erg vinden, want het  

is een erg mooi continent. 

Ahkin heeft er geen moeite mee om 

in nederland te wonen. Krijgt zij hier 

een baan, dan blijven we nog een 

paar jaar. We zijn allebei niet gebon-

den aan ons moederland.”

marnix ten Holder (24) iS 
MASteRStUDent SoCiAle 
GeoGRAfie en veRliefD op 
De MexiCAAnSe AhKin
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“Stuart heeft onlangs een baan gekre-

gen bij Google in San Francisco. Het 

tijdsverschil met nederland is negen 

uur. Bellen of skypen is moeilijk. Als ik 

opsta, gaat hij slapen en andersom. ik 

heb hem ontmoet in Sheffield, waar ik 

studeerde. Samen met een paar andere 

internationale studenten ging ik pannen-

koeken eten bij een jongen die in een 

huis woonde met alleen maar Britten. 

zijn huisgenoten schoven aan. Een van 

hen was Stuart. Hij viel me meteen op. 

Later ging hij steeds vaker mee uit. ik 

vond hem leuk, maar durfde er niet aan 

toe te geven. ik wist namelijk dat een 

ander meisje hem ook wel zag zitten.

Op een avond stonden we met een 

groepje buiten. iedereen liep weg en wij 

bleven met z’n tweeën achter. Toen 

hebben we gezoend. Daarna ging het 

snel. na een paar weken heb ik zijn 

ouders ontmoet. Hij is ook bij mijn 

ouders in nederland geweest. Het was 

voor ons allebei de eerste keer dat we 

iemand voorstelden aan onze familie. 

Dat voelde speciaal. 

Over anderhalf jaar ben ik klaar met 

mijn studie en mijn plan is bij hem te 

gaan wonen in Amerika. Het is erg ver 

weg en ik heb er eerlijk gezegd nog niet 

zo heel goed over nagedacht. Mijn 

grootste angst is dat ik geen baan kan 

krijgen daar. Diep in mijn hart hoop ik 

dat we na een paar jaar kunnen verhui-

zen naar Londen. ik ben bang dat ik 

mijn familie en vrienden zal missen en 

vanuit Engeland kun je veel gemakkelij-

ker even op en neer. Voor nu lijkt het 

me geweldig om een paar jaar in San 

Francisco te wonen. ik zie dat als een 

groot avontuur.”

sari visscHers (21), StUDent 
enGelSe tAAl en CUltUUR, viel  
AlS een bloK vooR De  bRit StUARt  
Die nU in SAn fRAnCiSCo Woont
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Nachtje
 op de campus

Tekst: Bregje Cobussen en Freek Turlings / Foto’s: Bert Beelen

de universiteitsbibliotheek gaat bijna sluiten, in alle kantoren zijn de lichten 
uit. Wie is er nog op de campus als de duisternis valt? Vox struinde een 
nachtje rond in het schijnsel van lantaarnpalen, op zoek naar inbrekers en 
ander gespuis. en stuitte op een portier die zich ‘de moord op de campus’ 
nog levendig herinnert.
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als medewerker bij de Audiovisuele Dienst, sinds 2007 
als portier. “Prachtig werk. Weet je wat ik zo leuk 
vind? Ik heb contact met iedereen: studenten, hoog
leraren, schoonmakers en cateringpersoneel. Ik ken 
iedereen, iedereen kent mij.” Dat blijkt. Als Jos in 
februari met pensioen gaat, organiseren de studenten 
van de bètafaculteit zijn afscheidsreceptie. Van de 
Geer: “Een officiële receptie zit er niet in, die heb ik 
drie jaar geleden, toen ik veertig jaar in dienst was, al 
gehad. Maar de studenten wilden me niet zomaar 
laten gaan. Die organiseren nu zelf een feest. Gewel
dig toch? Daar kijk ik écht naar uit.”

Plotseling rammelt er iemand aan de deur. Jos gaat 
kijken. Het is een student, die nog iets uit een kluisje 
wil halen. Van de Geer: “Er zijn onderzoekers die hier 
’s avonds laat of ’s nachts nog moeten zijn voor hun 
onderzoek. Zij hebben een pasje, ze kunnen er altijd 
in. Maar vannacht is het rustig, vanwege de herfst
vakantie.”

Zijn er ook wel eens spannendere avonden dan? 
Van de Geer: “Hier gebeurt ’s avonds weinig. Ik ben 
nog nooit overvallen of bedreigd of zoiets. Maar er zijn 
heus wel eens gekke dingen gebeurd op de campus. Ik 

 21.30 uur 
Aan het einde van een lange gang schuift een liftdeur 
open. Een man in een donker leren jack steekt zijn 
hoofd naar buiten. “Zijn jullie van Vox?” Hij wenkt. 
De lift gaat drie verdiepingen omhoog. Daarna klimt 
de man nog wat trappen op. “Rits je jas goed dicht, het 
is koud boven.” Een luik wordt opgeklapt. We zien een 
wenteltrapje. Boven staan acht mannen, in dikke 
 winterjassen. Het zijn de leden van Centaurus A, de 
Nijmeegse astronomische vereniging. 

De sterrenkoepel op het dak van het Huygens
gebouw is aan één kant open, een grote telescoop staat 
op de zwarte hemel gericht. Het is helder vanavond. 
Harry Balster, technicus bij Condensed Matter Science 
/ High Field Magnet Laboratory en bestuurslid van 
Centaurus A: “We kijken nu naar sterrenbeeld 
 Perseus.” Een keer in de maand komen de leden van 
de vereniging hier samen. Niet alleen omdat ze van 
sterren kijken houden, ook om te oefenen met het 
bedienen van de telescoop. Want een paar keer per 
jaar is de koepel open voor publiek en dan moet alles 
soepel verlopen. 

Die telescoop is tegenwoordig computergestuurd. 
Balster: “Vroeger moesten we hem met de hand afstel
len. Heel tijdrovend. Nu houden we meer tijd over om 
sterren te kijken. En we zien meer: de computer filtert 
een groot deel van de lichtvervuiling weg.”

“Heeft iedereen Perseus gezien?” roept iemand 
vanachter de computer. Er klinkt instemmend 
gebrom. “Dan gaan we nu NGC 7331 bekijken.” 
 Vanuit het donker luidt het antwoord: “All clear!” De 
telescoop komt in beweging. Tegelijkertijd begint de 
koepel te draaien, zodat de opening een ander deel van 
de hemel blootstelt. Balster: “NGC 7331 is de naam 
van een spiraalvormig sterrenstelsel op ongeveer 
 veertigmiljoen lichtjaren hiervandaan.” Terwijl de 
amateurastronomen een voor een op een trapje 
 klauteren om door de telescoop te turen, vervolgen  
wij onze weg over de nachtelijke campus. 

 22.30 uur 
In de hal van het Huygensgebouw zit Jos van de Geer, 
portier, in zijn kantoor van glas. Van de Geer is al 
meer dan 43 jaar in dienst van de universiteit. Eerst 

‘Heeft iedereen sterreNbeeld 
Perseus gezien? dan gaan We nu 
ngc 7331 bekijken’
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Hij rekt zicH uit, terWijl 
Hij naar zijn beeld-

scHerm staart. Het lijkt 
erop dat Hij de eNige is 
die nog aan Het Werk is 
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heb de moord op de campus meegemaakt bijvoorbeeld. 
Dat was in 1988. Het was een crime passionnel. Een 
medewerker van de bètafaculteit – ik kende hem goed, 
we dronken vaak koffie samen – had het érg gezellig 
met een vrouwelijke collega. Iemand heeft tegen de 
man van die vrouw, een medewerker van het zieken
huis, gezegd dat ’ie beter op z’n vrouw moest passen. 
Dat hebben we geweten. Met een loden pijp is hij ver
haal komen halen. Hij heeft onze collega de hersens in 
geslagen, hier op de faculteit. En we hebben wel meer 
akelige dingen meegemaakt. Zoals een student die 
zelfmoord pleegde door cyaankali in te nemen. Maar 
allemaal overdag. ’s Nachts gebeurt hier nooit wat.”

 23.15 uur 
In een kantoor hoog in het Huygensgebouw brandt 
nog licht. Er zit een man achter een computer. Hij rekt 
zich uit, terwijl hij naar zijn beeldscherm staart. Het 
lijkt erop dat hij de enige is die nog aan het werk is.  
De Erasmustoren is donker. Net als de Thomas van 
Aquinostraat en het Spinozagebouw. In het Cultuur
Café brandt wel nog licht. Daar borrelt een groepje 
medewerkers van Cultuur op de Campus om een 
geslaagd optreden eerder op de avond te vieren. 

We bellen de beveiliging om te vragen waar die ’s nachts 
druk mee is. Vanuit de meldkamer, naast de hoofd
ingang van het UMC St Radboud, vertelt beveiliger 
Malika Louwers dat de campus – zowel universiteit als 
ziekenhuis – ’s nachts wordt bewaakt door vier man. 
Twee houden vanuit de meldkamer via bewakings
camera’s de boel in de gaten, twee surveilleren buiten, 
zeven nachten per maand met een hond. Zijn ze druk? 
Louwers: “Het alarm gaat gemiddeld twee keer per 
nacht af. Maar dat komt eigenlijk altijd doordat er een 
muis of een spin voor de bewegingsmelder loopt.” 
Nooit een boef? “In de afgelopen tien jaar ging het 
misschien drie keer om een inbreker. Inbraken komen 
veel vaker overdag voor, als het druk is op de campus 

en alle gebouwen open zijn. Dan loopt iemand 
natuurlijk zó naar binnen. Dat gaat dan een stuk 
gemakkelijker.” Ook al gaat het ’s nachts bijna altijd 
om muizen, dat wil niet zeggen dat een alarm niet 
serieus genomen wordt. Louwers: “We nemen altijd 
een kijkje. Maar we zijn ’s nachts drukker in het zie
kenhuis. Met lastige patiënten bijvoorbeeld. En we 
assisteren als de traumahelikopter komt.”   

Even verderop is de spoedeisende hulp nog open. 
 Achter de balie zit een geneeskundestudente. “Nee,  
ik wil niet met mijn naam in Vox!” Ze zit hier nog tot 
08.00 uur morgenochtend. “Dit is een bijbaantje.  
Ik neem de telefoon op en laat mensen binnen. Hier 
zitten elke nacht geneeskundestudenten. Je ziet veel, 
daar leer je van.” 

 00.10 uur 
Op een uitgestorven Erasmusplein – alleen de fontein 
maakt nog kabaal – ontmoeten we beveiligers Frank 
Dappers, Michiel Bos en Kevin Leenders. De laatste 
twee zijn net aan hun nachtdienst begonnen. Ze gaan 
zo surveilleren. Waar letten ze dan op? Dappers: “We 
kijken of er nergens ramen of deuren openstaan. Of 
er lampen aan zijn, die we uit kunnen doen. En we 
spreken mensen aan die eruit zien alsof ze iets zoe
ken. Het gebeurt nogal eens dat hier ’s nachts mensen 
ronddwalen die op zoek zijn naar het ziekenhuis. Die 
helpen we dan een eindje op weg. Er is ’s nachts – 
zeker in de zomer – ook wel eens wat hangjeugd. Daar 
kunnen we niet veel aan doen, dit is openbaar terrein, 
maar we houden ze in de gaten.” 

Van de drie is Bos het langst in dienst: sinds 2008. 
Heeft hij ’s nachts al eens gespuis betrapt? Nee, is het 
antwoord. Alleen vogels of vleermuizen.

 00.45 uur 
Voor het Gymnasion staat een stelletje te zoenen. 
Achter de ramen van het Sportcafé flitsen disco

‘Het gebeurt nogal eens 
dat Hier ’s nacHts mensen 
ronddWalen die oP zoek 
zijN Naar het ziekeNhuis. 
die Helpen We dan op Weg’
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lunch
eenzaam hoogtepunt van een werkdag is 

toch wel de gezamenlijke lunch met collega’s.  

en dat staat dan nog helemaal los van de 

kwaliteit van het gebodene in de refter. 

alhoewel? zo vraag ik me al tijden af welk 

culinair licht heeft bedacht om de bezoekers 

een week lang exact dezelfde maaltijdsalade 

voor te schotelen. zo’n niçoise gaat er best in, 

maar vijf dagen achter elkaar? Waarschijnlijk 

zit hier hetzelfde brein achter dat decennia-

lang de dagelijkse goulashsoep in de warm-

houdbakken pleurde – een soep die ik na het 

verdwijnen nog ben gaan missen ook, al was 

het maar omdat je er iedere keer weer andere 

elementen in aantrof afkomstig uit de dag-

schotel van de voorgaande dag. toppertje 

destijds was de goulashsoep met bamislierten 

– en we spreken hier dus van een tijd waarin 

de fusionkeuken nog niet hip was. en oja, een 

kleine tip: spreek af wie er zout in de soep 

doet. scheelt een aanslag op de nieren.

de lunch dus. Het begint al met de klop op de 

deur, gevolgd door de vraag of ik mee ga 

 lunchen. aangekomen in de refter begint het 

spektakel. Wie neemt wat? mijn sportiefste 

collega neemt steevast een kroket of bami-

schijf, voor de vitamientjes aangevuld met 

een flesje vruchtensap. twee andere collega’s 

vervoeren hun meegebrachte etenswaren in 

een broodtrommeltje, voorzien van Nemo-  

of Cars-opdruk. een ander sopt dagelijks zijn 

onbesmeerde boterhammen in de dagsoep. 

een aantal damescollega’s houdt het door-

gaans besmuikt bij een bakje salade – niet  

de maaltijdsalade, want die zet te veel aan.

en dan is het tijd voor de climax: het lunch-

gesprek. er blijkt een aantal Voice of Holland-

kijkers tussen te zitten. nu kijk ik dat ook, 

maar alleen als mijn kinderen er zijn, en heb 

ik dus een keurig excuus. maar het kan altijd 

erger. mijn deftigste collega, die ik toch wel 

onder het kopje ‘intellectueel’ zou willen 

scharen, bekende zonder schroom Sterren 

springen te kijken. niets leuker dan om na 

een avond lang doorploeteren van minister-

raadsnotulen de botox van die mevrouw van 

luv uiteen te zien spatten, beweerde hij. tja. 

aan de andere kant, zelf heeft hij meegedaan 

aan het nk bommetje, dus dan mag dat.

Ph-neutraal
pH-neutraal is docent en onderzoeker 
aan de radboud universiteit.

column

lampen. Er klinkt harde muziek. De scholieren 
die meedoen aan de Nijmeegse Tweedaagse – 
studievoorlichting voor 5 en 6vwoers, 
 hebben een feestje. “Tot één uur”, zegt balie
medewerker Theo Janssen, “daarna gaan ze in 
de sportzalen slapen.  Jongens en meisjes 
gescheiden. Het zijn nog scholieren, hè? We 
moeten een beetje op ze  letten.” En dat valt nog 
niet mee, weet hij van eerdere jaren. “Ze willen 
’s nachts nog wel eens die zalen uitkomen, om 
stiekem bij elkaar te gaan liggen. Maar ik heb er 
een camera op staan, dus ik zie alles.”

Ook in de Ondergang van het Gymnasion is 
volop leven. Het Algemeen Nijmeegs Studen
tenblad (ANS) heeft vannacht de maandelijkse 
deadline. Het is een puinhoop op de redactie. 
Een man of 25 zit achter computers of hangt 
rond de overvolle redactietafel. Oudredacteuren 
lezen en becommentariëren de artikelen die de 
medewerkers van nu hebben geschreven. Ergens 
staat een halfvolle pot koffie. Overal slingeren 
zakken chips en lege bierflessen. Bekraste vellen 
papier gaan van hand tot hand. Af en toe roept 
iemand dat een stuk af is. In een hoek staan 
hoofdredacteuren Erik van Rein en Mickey 

 Steijaert. Steijaert: “ANS is als een kindje. Als  
je hier eenmaal hebt gewerkt, ga je nooit meer 
écht weg. Dat zie je: oudredacteuren komen 
trouw bij elke deadline opdraven. Om te 
 helpen. Gezellig voor hen: ze kletsen even bij, 
blijven betrokken. Goed voor ons: wij kunnen 
gebruik maken van hun ervaring.” 

En dat doen ze. Op één artikel geven vaak 
wel zes oudredacteuren commentaar. Van 
Rein: “ANS is een leerschool. Hier zitten 
 studenten die nog niet zoveel schrijfervaring 
 hebben. Dus bekijken we met z’n allen elk stuk. 
Van de opmerkingen van anderen kun je heel 
veel leren.” Steijaert: “Het is ook een stukje 
kwaliteitsbewaking. ANS maakt artikelen die 
leuk zijn voor studenten. Maar we zijn ook 
 kritisch: om dat te waarborgen moeten we 
scherp op onze stukken zijn.”

Als wij onze zwoegende ANScollega’s tegen 
twee uur verlaten, hebben zij nog een paar  
uur te gaan. Van Rein: “Het is traditie om dit  
’s nachts te doen. We beginnen ’s avonds, rond 
etenstijd, met friet. Daarna gaan we aan de 
slag.” Steijaert: “Meestal wordt het een uur  
of zes. Dan zijn de schoonmakers alweer 
 begonnen.” *

‘op koffie, eNergiedraNkjes 
eN bier Houden We Het vol tot 
de volgende ocHtend’
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NIEUWS UIT DE OR EN DE USR
www.radboudnet.nl/medezeggenschap
www.numedezeggenschap.nl

BSA – Het bindend studieadvies
Bijna 83 procent van de eerstejaars studenten aan de 
Radboud Universiteit heeft voldaan aan de norm van 
het bindend studieadvies (BSA). Dat percentage was 
nog nooit zo hoog. Het lijkt er dus op dat de eerste-
jaars beter presteren sinds de invoering van het BSA. 
Toch valt er iets op te merken over de cijfers. Studen-
ten zonder VWO-opleiding, buitenlandse studenten en 
studenten die zich vóór 1 maart hebben uitgeschre-
ven zijn niet meegeteld. Het uitvalpercentage onder 
eerstejaars is in vergelijking met vorig jaar zelfs met 
tien procent gestegen. De invoering van het bindend 
studieadvies is daarom  uitgebreid geëvalueerd en zal 
in de komende  vergadering behandeld worden.

Topsport!
Op dit moment hanteert de Radboud Universiteit een 
verouderd beleid ten aanzien van topsport. In een 
notitie van vorig jaar werd gepleit voor uitbreiding 

met een ‘aspirant-topsport’ status. Dit om aanko-
mende talenten die tegen het topniveau aan zitten 
maximaal te faciliteren. Denk daarbij aan het inschrij-
ven voor een werkgroep naar voorkeur, het verschui-
ven van een tentamen of mondelinge afname van een 
tentamen zodat deze ‘aspirant-topsporters’ naast hun 
studie ook maximaal hun sport kunnen beoefenen. 
Momenteel is er veel onduidelijkheid over de moge-
lijkheden, zowel bij sporters als bij de opleidingen. 
Op basis van de notitie worden de regelingen rondom 
topsport dan ook aangepast. 
Examencommissies hebben een zogenaamde 
‘inspanningsverplichting’. Dat betekent in de praktijk 
dat de sporter sterk afhankelijk is van de wil en de 
inzet van de universiteit. Het college van bestuur 
stond overigens helaas niet open voor de toevoeging 
van de aspirant- topsportstatus.

Loopbaanbegeleiding
In tijden van krapte op de arbeidsmarkt, bezuinigin-
gen, vergrijzing en een gestage groei van tijdelijke 
aanstellingen is een doordacht loopbaanbeleid voor 
zowel werkgever als werknemer van wezenlijk 
belang. Loopbaanbeleid staat daarom hoog op de 
agenda van de ondernemingsraad. Hieronder valt een 
veelvoud aan maatregelen om werkgever en werk-
nemer tevreden te houden. Immers, tevreden 
 werknemers besparen kosten, want minder kans op 
ziekte, uitval of vertrek naar een betere werkgever. 
De afgelopen jaren lag het accent van het loop-
baanbeleid op de persoonlijke ontwikkeling van de 
werknemer. In het huidige stuk staat nu de volgende 
formulering: ‘Kern van het beleid is de eigen verant-
woordelijkheid van de medewerker voor de eigen 
loopbaanontwikkeling’. De vraag is dan ook welke 
verantwoordelijkheid de werkgever nu nog draagt.

WOUTER EXTERKATE STUDENT RECHTSGELEERDHEID / FRACTIE ASAP
Waarom ben je in de USR gegaan? “Ik heb redelijk wat ideeën over de rol van  
deze universiteit en wat belangrijk is voor studenten: toen ik de kans kreeg om 
daar actief mee aan de slag te gaan, heb ik die met beide handen aangegrepen.”
Waar zou het college van bestuur volgens jou meer in moeten investeren? “Het 
college zou in digitaal beschikbare colleges, zogenaamde weblectures, moeten 
investeren. Ik ben namelijk van mening dat het studiesucces alleen maar zal toe-
nemen als studenten thuis hun college nog eens kunnen bekijken. In onder andere 
Delft heeft dit al z’n vruchten afgeworpen.”
Wat wordt je persoonlijke doelstelling in de USR? “Uiteindelijk wil je in iedere 
 vergadering iets bereiken, waardoor de universiteit weer een beetje beter wordt. 
Dat zal niet gaan lukken, maar één van mijn persoonlijke doelstellingen is het ver-
beteren van de communicatie tussen studenten en de USR. Gelukkig zit ik als 
secretaris daarmee op de juiste plek!”
Wat is je favoriete plek op de campus? “Inmiddels is de USR-kamer een redelijk 
favoriete plek geworden om nog even snel een vergadering voor te bereiden of 
met anderen van gedachten te wisselen. Maar ik ben toch ook wel erg blij met de 
UB: ik heb er tijdens tentamenperiodes vele uurtjes doorgebracht!”
Wat is je grootste zorg voor de toekomst van de universiteit? “Het is al vaak 
gezegd en ik zal ook niet de laatste zijn die het zal zeggen: ik maak mij zorgen om 
het rendementsdenken binnen het onderwijs. Voor studenten komen er steeds 
minder mogelijkheden om zich buiten hun studie om te ontwikkelen en dat is een 
slechte zaak. Hopelijk blijft het college van bestuur studenten steunen die méér 
doen dan van ze wordt verwacht.” 

LEAN BEULEN ARTS-ONDERZOEKER VERLOSKUNDE EN GYNAECOLOGIE 
IN HET UMC ST RADBOUD
Waarom ben je in de OR gegaan? “Ik vind het een uitdaging me buiten de 

 grenzen te wagen. Als ik niet backpackend door de wereld kan trekken, probeer  
ik mijn horizon op een andere manier te verbreden.”
Wat is je persoonlijke doelstelling in de OR? “Hoewel ik op basis van mijn 
 ervaringen als studentlid van het Onderwijs Management Team en als studentlid 
van het Bestuur van de Faculteit der Geneeskunde te Maastricht weet dat niet alle 
onderwerpen zich daar even goed voor zullen lenen, wil ik proberen om daar waar 
mogelijk de stem van de promovendi te laten klinken.”
Waar zou het college meer in moeten investeren? “Het college zou moeten 
investeren in de voor excellent onderzoek benodigde personen en infrastructuur. 
Hierbij valt te denken aan de algemene academische vorming van studenten en 
promovendi, maar ook aan het faciliteren van het op wetenschappelijk verant-
woorde wijze vergaren, opslaan en delen van onderzoeksgegevens.” 
Wanneer ga je tevreden slapen? “Na met vriend en vrienden genoten te hebben 
van een bourgondische maaltijd vergezeld van lekkere wijnen, en de goede 
gesprekken die daarop volgen.”

INTERVIEW
Iedere maand worden twee leden vanuit de 

Gezamenlijke Vergadering geïnterviewd. Wie zijn ze 

en wat doen ze? Deze maand: Wouter en Lean.
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Wouter (l) en Lean
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Vijftien kilometers, door het Dekkerswald, over de Vlierenberg en de Kwakkenberg,  
met de finish op de Groesbeekseweg. De Zevenheuvelenloop, in 1984 voor het eerste 
georganiseerd om het eerste lustrum van studentenatletiekvereniging ’t Haasje te 
vieren, is een begrip. Op 18 november loopt Nijmegen uit om de negenentwintigste 
editie gade te slaan. Ook op de universiteit begint de Zevenheuvelenkoorts op te lopen.
Tekst: Mark Merks / Fotografie: Erik van ’t Hullenaar

hardlopen op 
‘het mooiste 
parcours van 
nederland’
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Steven den Boer (30) 
Social media redacteur  
(@runijmegen)
“Het is de derde keer dat ik aan de 

 Zevenheuvelenloop meedoe. Toen ik bij  

de  universiteit kwam werken ben ik begon

nen. Ik woon in de buurt, werk in de stad: 

 waarom niet meedoen? Het is een 

leuke wedstrijd, die hoort bij Nijme

gen. Er is livemuziek, het is gezellig, 

heel leuk om mee te maken. Het was 

voor mij de eerste wedstrijd van 

deze omvang, maar het is een goed 

georganiseerde loop. Je merkt niet 

dat er twintigduizend andere 

 mensen meedoen. Een zware loop? 

Nee, in mijn ogen niet, het is een hele 

normale wedstrijd. De naam doet 

anders vermoeden, maar er zitten in 

feite maar twee echte heuvels in. 

De voorgaande twee keer deed ik er 

een uur en acht minuten over. Dat is 

een  prima tijd, het hoeft van mij niet 

 sneller. Als ik erbij in de buurt kom, 

ben ik tevreden. Hardlopen is voor 

mij puur ontspannen, ik ben een 

echte recreant. Het moet leuk 

 blijven, geen verplichting worden. 

Ik probeer twee keer per week te 

trainen, hoewel dat niet altijd lukt.” 

liSanne janSSen (21)
Student geneeSkunde
“De Zevenheuvelenloop is de eerste wed

strijd die ik ooit gelopen heb. Daarbij – of 

misschien daarom – is het mijn lievelings

wedstrijd. Het is het mooiste parcours van 

Nederland, de sfeer is goed en er staat 

langs de hele route publiek. 

Inmiddels doe ik voor de vijfde keer mee. 

Ik loop samen met mijn vader in het 

bedrijventeam van vrienden van mijn 

ouders. Wie van ons twee het snelste is? Ik, 

zeker sinds ik bij ’t Haasje train. Ieder jaar 

gaat het een stukje sneller dan het voor

gaande. Vorig jaar heb ik net onder de een 

uur en tien minuten gelopen, 1.09.59 om 

precies te zijn. Het moet dit jaar gewoon 

sneller. Hoeveel sneller? Dat maakt me 

niet zo veel uit.

Sinds ik studeer heb ik het hardlopen fana

tiek opgepakt. Het ligt me wel, het geeft 

me energie. En het is makkelijk te combi

neren met mijn studie, dat speelt ook 

mee. Twee keer in de week train ik bij   

’t Haasje op de atletiekbaan. Daar doen 

we intervaltraining, krachttraining en 

loopscholing. Daarnaast doe ik twee 

keer per week een duurloop.  

Dan loop ik door de bossen bij 

Groesbeek, of over de dijken in 

de Ooij. Dat is het mooie van 

hardlopen, lekker buiten zijn.”
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john van opStal (55)
hoogleraar BiofySica
“Op het moment loop ik veel: ik heb flink 

getraind voor de marathon van Amster

dam. Fit ben ik dus wel, maar toch is het 

geen ideale voorbereiding. Trainen voor 

een marathon komt de snelheid op de 

 kortere afstanden niet ten goede, dus ik 

streef ernaar om ongeveer dezelfde tijd  

te lopen als vorig jaar. Toen deed ik de 

Zevenheuvelenloop in een uur en twee 

minuten. 

Niet meedoen om te sparen voor Amster

dam? Dat is geen optie. In Nijmegen sluit 

ik met mijn hardloopmaten ons seizoen af. 

Sowieso: als ik in het land ben, doe ik altijd 

mee. Helaas is er sommige jaren een 

belangrijk interna tionaal congres dat 

overlapt, dan gaat het werk even voor. 

Hoe vaak ik heb meegedaan? Ik ben de tel 

een beetje kwijtgeraakt. Een keer of vijf

tien, zestien? De eerste die ik liep was in 

1986. Toen deden er ongeveer twee

duizend lopers mee, nu zijn dat er tien 

keer zoveel. Een goede zaak, ik juich de 

groei toe. De organisatie heeft alles onder 

controle, het zijn zelfs trendsetters. Het 

tijdregistratiesysteem met de chip aan de 

schoen is bijvoorbeeld voor het eerst 

gebruikt tijdens de Zevenheuvelenloop.

Er doen veel collega’s mee, dat maakt de 

wedstrijd voor mij des te leuker. Ik let er 

tijdens het lopen ook wel op. Er zijn een 

paar andere hoogleraren die ik in 

de gaten houd, ja. Welke? Dat 

kan ik natuurlijk niet ver

klappen. Ik wil geen 

 slapende honden wak

ker maken.”

kriS derkS (22)
maSterStudent pSychologie
“Voor mij is het de eerste Zevenheuvelen

loop. Het is mijn tweede jaar in Nijmegen, 

maar vorig jaar was ik niet in town. Nu kon 

ik er niet aan ontkomen: oudcollega's uit 

Zeeland doen jaarlijks mee, die spraken er 

schande van dat ik als nieuwe Nijmegenaar 

niet mee zou doen. En ach, ze hebben 

gelijk. Ik loop een tien kilometer in Middel

burg, doe de Dam tot Damloop. Waarom 

zou ik dan niet meedoen aan een mooie 

wedstrijd in mijn eigen woonplaats? Ik ben 

eigenlijk wel nieuwsgierig, ik heb er mooie 

verhalen over gehoord.

Een streeftijd? Geen idee. Er zijn wat oud

collega's die ik voor wil blijven, zo compe

titief ben ik wel. Zeker omdat de uitslagen 

nog een jaar bij de koffieautomaat zullen 

hangen. Met de tijd ben ik niet zo bezig, 

het is mijn eerste vijftien kilometer, dus 

vergelijkingsmateriaal heb ik niet. Ik loop 

nog niet zo lang. Ik heb het hardlopen 

opgepakt toen ik ging studeren.  

In eerste instantie vond ik het 

vrij saai – nog steeds loop ik 

liever in een groepje – maar 

ik ben het leuker gaan 

 vinden.”
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om half zeven gaat de wekker in hengelo. daar 

woont david reinhoudt, niet al te ver van de univer

siteit twente in enschede, waar hij bijna veertig jaar 

als hoogleraar supramoleculaire chemie werkte. drie 

kwartier later stapt hij in de auto, op weg naar nijme

gen. een dag in de week gaat reinhoudt aan de slag 

bij het instituut voor moleculen en materialen (imm). 

hoe voelt het om na zo’n lange tijd bij een nieuwe 

werkgever binnen te komen? “in de auto had ik een 

soort déjà vu. Zevenendertig jaar geleden werd ik 

voor het eerst hoogleraar, toen reed ik ook over  

de snelweg naar een nieuwe baan aan een nieuwe 

instelling.” 

het is natuurlijk een opvallend verhaal. een zeventig

jarige hoogleraar, met 750 publicaties en patenten  

op zijn naam, die een overstap maakt naar een andere 

– in het huidige landschap zelfs concurrerende – 

 universiteit. is het niet vreemd om zo’n overstap te 

maken? het is in feite alsof een voetballer van nec 

overstapt naar vitesse. reinhoudt: “ach, dat valt mee. 

nederlandse instituten concurreren inderdaad. maar 

we opereren in een internationaal veld en werken ook 

samen. nijmegen en enschede waren bijvoorbeeld 

partner in nanoned, een netwerk op het gebied van 

nanotechnologie waarvan ik jarenlang voorzitter ben 

geweest.” het programma nanoned is recent gestopt 

(en deels overgegaan in nanonext), wat de weg naar 

het imm vrij maakte. 

ook zijn leeftijd relativeert reinhoudt. “amerikaanse 

collega’s zeiden dat ik naar amerika moest komen, 

daar speelt leeftijd geen rol. dat is geen optie meer, ik 

heb geen zin om alles hier achter te laten. maar ik heb 

ook geen zin om achter de geraniums te zitten.” Zit hij 

geen jongere collega in de weg? “nee. ik ben hier om 

jonge mensen op weg te brengen. door de jaren heen 

heb ik een groot netwerk opgebouwd. daarom ben ik 

hier: om de onderzoekers van het imm met de juiste 

mensen in contact te brengen, om de universiteit te 

vertegenwoordigen bij het bedrijfsleven.” 

deze eerste dag is intensief geweest, vol gesprekken 

met mensen binnen het instituut. “om te definiëren 

waar het imm naartoe wil en te zien of en hoe ik daar 

een rolletje in kan spelen.” 

Zijn aanstelling is een voorbeeld van de wijze waarop 

het imm anticipeert op het door de regering inge

voerde topsectorenbeleid. er is voor de universiteit 

veel te winnen – en te verliezen. “het bedrijfsleven is 

heel enthousiast. en bij een wat nauwere samen

werking kan de universiteit baat hebben, toegepast 

onderzoek is ook belangrijk.” maar tegelijkertijd is het 

zaak om het fundamenteel onderzoek te verdedigen. 

dat zou het kind van de rekening kunnen worden. 

reinhoudt: “We moeten voorkomen dat universiteiten 

alleen nog maar aan de slag gaan met klusjes voor de 

industrie.” Zonder fundamenteel onderzoek geen 

grote doorbraken. hij wijst als voorbeeld op andré 

Geim en Konstantin novoselov, de nobelprijswinnaars 

met nijmeegse roots. Geim en novoselov ontdekten 

grafeen, een mogelijk zeer bruikbaar flinterdun mate

riaal. “de ontdekking van grafeen is een gevolg van 

jaren fundamenteel wetenschappelijk onderzoek. 

Geim had toen hij begon niet precies kunnen voor

spellen dat grafeen van zulke praktische waarde kon 

zijn. ik zal het belang van academisch onderzoek, van 

fundamenteel onderzoek op lange termijn, onder de 

aandacht blijven brengen.”

david reinhoudt (70), 
groentje in nijmegen

Tekst: Mark Merks / Foto: Gijs van Ouwerkerk
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DAviD REinHOuDT iS zEvEnTiG jAAR En 15 OkTObER wAS zijn 
EERSTE wERkDAG. niET zijn állEREERSTE, wAnT Hij bEGOn 37 jAAR 
GElEDEn AlS HOOGlERAAR AAn DE univERSiTEiT TwEnTE. DAAR 
GinG Hij in 2007 OOk MET EMERiTAAT. Vox OnTMOET HEM OP DAG 
één AlS PRillE hoogleraar Bij het nijmeegSe inStituut 
voor moleculen en materialen (iMM).



SUGGESTIES VOOR DEZE RUBRIEK, WAARIN VOX 

EEN BIJZONDERE WERKKAMER BESPREEKT? 

MAIL NAAR REDACTIE@VOX.RU.NL

Serraat eikholt (45) 
heeft miSSchien wel de 
mooiSte werkkamer 
van nijmegen. Als 
bootsmAn vAn PhocAs 
deint hij elke dAg mee 
oP de golven vAn het 
mAAs-WAAlkAnAAl. hij 
bouWt, rePAreert en 
kijkt nAAr ijsvogeltjes. 
sAmen met Fi, zijn hond.

kamer
 GEHEIMEN

Tekst: Annemarie Haverkamp / Foto: Dick van Aalst

“Kunststof boten vragen net zo veel onderhoud. Als we gaan verhuizen naar het 

nieuwe botenhuis in de nevengeul bij Lent, komt daar ook een ruimte waar ik zelf 

kunststof boten kan bouwen. Hier gaat dat niet omdat ons verwarmingssysteem 

de giftige lucht door het hele gebouw blaast. Dit botenhuis is gedateerd. We 

doen er niets meer aan omdat we al jaren wachten op een  verhuizing. Het is te 

druk geworden op het kanaal. Soms komen de schepen zo hard voorbij dat de 
boten uit hun stellingen rammelen.”

“Deze roeipalen worden niet meer gebruikt. We maken er 

cadeautjes van voor als iemand afstudeert ofzo. kapstok-
ken, wc-rolhouders, paraplubakken; van alles is er al 
van geknutseld. Deze palen zijn van hout, er wordt niet 

meer mee geroeid. Tegenwoordig zijn ze van carbon. 

 Lichter en sterker. Ik help als studenten hier in de werkplaats 

willen klussen. Sommigen kunnen nog geen hamer vast-

houden.”
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“Deze skiff heb ik vijf jaar gele-

den zelf gebouwd. Nu is hij met 

zijn kont op het vlot gekomen. 

Schade. er breekt snel iets af, 
want de boten zijn licht. Veer-

tien kilo weegt deze. Het hout is 

maar anderhalve milli meter dik. 

Als ik een boot bouw, gebruik ik 

mallen. De mal zorgt voor de 

vorm, de verschillende bakken 

lijm ik aan elkaar. Er komt geen 

schroef aan te pas.”

“Ik zet mijn eigen koffie. Ze kopen hier 

van die tien literbussen. Na drie dagen 

is dat al niet meer lekker. De werk-

plaats is mijn tweede huis. Ik zit hier  

al zo lang. Ik was in opleiding als meu-

belmaker bij de instrumentenmakerij 

van de A-faculteit toen ik hier stage 

kon lopen. Dat was in 1987. Ik ben 

gebleven. Het is hier altijd gezellig. 

Studenten komen niet omdat ze 
straf hebben maar omdat ze zin 
 hebben om te sporten.”

“Fi heb ik pas geleden in Spanje leren zwem-

men. Ze kon het nog niet. Ik neem haar altijd 

mee naar het botenhuis en ze loopt hier de 

hele dag achter mijn kont aan. Ik heb haar pas 

sinds april. Daarvoor was er Silat. toen ik hier 
begon was het stil in het botenhuis, soms 
stond ik hele dagen alleen. daarom wilde ik 
graag een hond. Toen Fi in april kwam heb-

ben studenten een mand voor haar gemaakt: 

een houten bak met een kussen erin van een 

oud bankstel. Fi is tweedehands. Ze is vijf en 

luistert fantastisch. Ik begrijp niet dat de vorige 

eigenaar haar kwijt wilde.”

“De gemeente kwam op een gegeven moment op bezoek. Toen heb ik de 

verkeersborden en straatnaambordjes waaronder die van de Hatertseweg 

maar even weggelegd. vroeger was het een traditie dat de leden van 
Phocas iets meenamen als ze ergens geroeid hadden. Van de  grotere 

verkeersborden heb ik tafeltjes gemaakt die nu buiten staan.”

“ik kan erg gelukkig worden als ik een 
ijsvogeltje voorbij zie komen. Je hoort 

dan eerst die ijsvogeltuut - die herken je 

meteen -, je kijkt en dan volgt zo’n blauwe 

streep. Ze nestelen hier. We zien ook das-

sen en vossen. Het uitzicht is prachtig, dat 

weet ik. Maar toch kijk ik er niet veel naar, 

het went. Ik werk meestal met de deuren 

open zodat ik op het vlot kan kijken.”
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komen eraan
en mA

V
rij snel nadat zijn dochter 
Leanne voet had gezet op de 
medische faculteit van de Univer
siteit van Amsterdam, besloot 
 Frederik Smit gevolg te geven aan 

zijn vaderlijke gevoelens. Hij greep in. “Ze had 
een introductieperiode van een week. Die 
bracht ze met de andere eerstejaars door in Zee
land, dus mijlenver van de medische faculteit. 
Terug thuis vond ik haar er slecht uitzien, bleek 
en moe. Ik maakte me zorgen. Het studeren was 
een compleet nieuwe wereld voor haar. Ik wilde 
wat doen vóór het zou misgaan.”
Smit stelde zijn dochter voor om een begelei
dingscommissie samen te stellen, met zichzelf 
als voorzitter, haar vader (penningmeester) en 
haar moeder (secretaris). “Ik heb haar gewoon 
op de man af gevraagd: lijkt het je wat? En ze 
zag het wel zitten.” De eerste twee jaar kwam de 
commissie maandelijks bijeen. Naast dat het 
gewoon gezellig was, werden de leden ook 
steeds wat wijzer: over sport, geld, financiën, 
verzekeringen en studievoortgang. 
Smit is medewerker bij onderzoeksinstituut  
ITS in Nijmegen. Hij doet onderzoek naar een 
onderwerp dat hem aan het hart ligt: de betrok
kenheid van ouders bij onderwijs. Die betrok
kenheid wordt steeds groter en dat vindt Smit 

Tekst: Martine Zuidweg / Illustraties: Ingrid Bockting / Foto’s: Bert Beelen

Ze struinen en masse door de gangen 
tijdens open dagen, komen vaker mee naar 
gesprekken met studentdecanen en ze 
volgen college op ouderdagen. Pa en ma 
laten steeds vaker hun gezicht zien op de 
campus. en hun inbreng groeit.

PA
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mAttie Zwitserloot en 

moniek Hendriks steken 

geen kaarsje oP als hun 

dochter simone (Psy

chologie) een Presenta

tie moet geven. eens in  

de week worden Ze bij

gePraat en dat vinden Ze 

voldoende.

moniek: “Als Simone een ten-

tamenuitslag heeft gekregen 

zal ze niet direct opbellen. Ze 

houdt ons wel op de hoogte 

hoor, maar ‘wow, morgen heb 

ik een presentatie’, zal je van 

haar niet horen. We steken 

dan ook geen kaarsje op.”

simone: “Ik vind dat wel fijn.  

Ik kom ongeveer eens per 

week thuis en dan vertel ik 

kort hoe het gaat.”

moniek: “Verder weten we 

hoe de studie er inhoudelijk 

uitziet omdat Mattie en ik bei-

den ook een tijdje psychologie 

hebben gestudeerd. Maar we 

waren achteraf toch wel graag 

naar de propedeuse-uitreiking 

geweest hoor, Simone.”

simone: “Tja, ik dacht dat 

 niemand zijn ouders zou 

meenemen…”

mattie: “Op de middelbare 

school viel me op dat er 

ouders waren die alles 

 uitplozen. Dat doen wij niet.”

moniek: “Het Big Brother-

idee.”

simone: “Oh, ik heb jullie 

trouwens nog niet verteld  

dat er via de studievereniging 

een ouderendag wordt 

 georganiseerd. Sorry, ik 

bedoel ouderdag.”

moniek: “Ik kan me voorstel-

len dat zo’n dag nuttig kan zijn 

voor ouders die geen binding 

hebben met de universiteit. 

Maar wij hoeven daar niet per 

se naar toe, we hebben zelf 

zat colleges gevolgd om te 

weten hoe het werkt.” /rg

 

niet erg, integendeel. Hij verwijst naar studies 
waaruit blijkt dat jongeren beter presteren als 
 opleidingen ouders betrekken bij de onder
wijscarrière van hun kroost. 

Village
In de Verenigde Staten is het heel normaal  
om ouders van meet af aan te betrekken bij de 
studie van studenten. Als zoon of dochter een
maal is toegelaten, worden alle ouders uitgeno
digd voor een wervelende show op de campus, 
compleet met fanfare en barbecue. Daarop vol
gen informatieavonden en en passant probeert 
de universiteit ouders geld uit de zak te kloppen 
voor een nieuw bijgebouw of sportveld. 
“Ouders worden er veel meer als partner gezien. 
Ze gaan daar uit van het principe ‘it takes a 
 village to raise a child’, de visie dat de ontwikke
ling van een kind de gezamenlijke verantwoor
delijkheid is van de school of universiteit, van 
de wijk, van de ouders. Het is belangrijk dat de 
verschillende netwerken gelinkt zijn. Je kunt 
het als ouders of opleiding tenslotte niet alleen.”
De dochter van Smit is inmiddels afgestudeerd. 
Ze kijkt met voldoening terug op haar studie
tijd. Heeft de begeleiding van pa en ma ook als 
positief ervaren. Hoezo bevoogdend? “Studeren 
gaat met pieken en dalen. Het kan opeens hele
maal mis gaan. Als je bijvoorbeeld niet verder 
komt omdat je moet wachten op een stage, kun 
je in een vacuüm terechtkomen. Voor dat soort 
momenten is het wel belangrijk dat je feedback 
hebt, een meewerkende coach.” 

Coach
Ouders als coach van de student, in Nederland 
is dat nieuw. Tot voor kort liet universitair 
Nederland pa en ma gewoon links liggen.  
En niemand die erover klaagde. Ouders bij het 
onderwijs betrekken zou meer iets zijn voor de 
basisschool. Daar lopen ze al jaren in en uit. 
Toch is dat volgens Smit niet altijd zo geweest. 
Tot in de jaren tachtig lieten ouders hun gezicht 
op de basisscholen nog helemaal niet zien. Dat 
is iets van de laatste jaren. Hij verwacht een 
 vergelijkbare trend in het hoger onderwijs. Nu  
al kunnen ouders van eerste en tweedejaars 
studenten colleges volgen tijdens speciale 
Ouderdagen, bijvoorbeeld bij rechten, manage

‘we Hebben Zelf ZAt Colleges geVolgd’
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roeleke VAn der meer  

uit  nijmegen is moeder 

van bachelorstudente 

eelke PAyens (orthoPe

dagogiek). Ze Ziet Zich

Zelf als “coach oP de 

achtergrond”.

roeleke: “Eelke is sinds een 

half jaar uit huis. Ik krijg minder 

mee van de tentamens. Dat 

vind ik best prettig. Ik ben 

betrokken, maar hoef die 

spanning niet per se mee te 

krijgen.”

eelke: “Als ik een mooi cijfer 

heb gehaald, stuur ik een 

whatsappje. Als ik een slecht 

cijfer heb gehaald trouwens 

ook, maar mis-

schien doe ik 

dat dan in 

combinatie 

met een paar 

goede cijfers.”

roeleke: “Je bent goed in het 

doseren.”

eelke: “Ja, maar ik laat het wel 

merken als het niet goed gaat, 

zodat het niet out of the blue 

komt.”

roeleke: “Eelke had in haar 

eerste jaar een dipje. Ze is heel 

goed in staat zelf aan te geven 

wanneer ze ons nodig heeft.  

Ik wil een vangnet zijn, een 

coach op de achtergrond.”

eelke: “Ik heb toen zelf 

gesprekken gevoerd op de 

universiteit, Ik zou niet willen 

dat mijn ouders daar bij waren. 

Mijn probleem.”

roeleke: “Wat ik wel leuk vind 

is aanwezig zijn bij iets als een 

propedeuse-uitreiking. Ik zag 

de vriendinnen van Eelke en 

andere ouders. Het is fijn zulke 

ervaringen met elkaar te 

delen.”/ah

mentwetenschappen en verschillende bèta
opleidingen. Een goede zaak, vindt Smit. “Als 
ouders weten wat het is om een college te vol
gen, dan stellen ze ook andere vragen aan hun 
kinderen. Worden ze veel meer bond genoten 
van hun studerende kind. Hebben ze daaren
tegen geen enkel idee van wat er op de opleiding 
van hun kinderen gebeurt, dan is de enige vraag 
die ze stellen: ‘Heb je je tentamen gehaald?’ en 
‘Hoe lang duurt het nog voor je klaar bent?’,  
dat soort demotiverende vragen.”
Het initiatief van de tweejaarlijkse Ouderdag bij 
managementwetenschappen kwam acht jaar 
geleden van de studievereniging, maar de facul
teit nam de organisatie afgelopen jaar over.  
De Ouderdag is populair. Vorig jaar maart telde 
de faculteit zeker duizend bezoekers. “De dag is 
geheel verzorgd: met lunch en borrel aan toe”, 
zegt Ward Kelder, hoofd onderwijsmanagement 
van de faculteit. “Het kost nogal wat, maar wij 
vinden het dubbel en dwars waard.” 
Ook de rechtenfaculteit organiseert elke twee 
jaar een Ouderdag. Ouders kunnen een drietal 
minicolleges volgen waarna ze met studenten 
en docenten keuvelen op een borrel. “Het is 
bedoeld om ouders van met name eerstejaars  
de kans te bieden een goede indruk te krijgen 
van de studie, de studieomgeving en de sfeer op 
de faculteit. Deze ouderdagen worden meestal 
bijzonder goed gewaardeerd. Sommige ouders 
nemen er speciaal vrij voor. Vaak ervaren ze het 
als een heel informatieve en gezellige dag”, zegt 
voorlichter Antal Putman. 

gezinsuitje
Pa en ma komen eraan. Dat staat wel vast. Het 
valt vooral op tijdens de Bachelor Voorlichtings
dagen. Op 3 november staat er weer een op de 
agenda. Ze krijgen steeds meer weg van een 
gezinsuitje. Hele gezinnen struinen door de 
gangen van de universiteitsgebouwen. De maat
regelen van de overheid om studenten sneller te 
laten studeren maakt de noodzaak om gelijk de 
goede studie te kiezen alleen maar  groter, zegt 
Rachèl Wannet, van de afdeling Studentenvoor
lichting. Het is haar verklaring voor de grotere 
bemoeienis van ouders bij de studiekeuze van 
hun kroost. “De laatste jaren vragen middel

‘ik wil een VAngnet Zijn’
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bare scholen ons steeds vaker om informatie 
voor de ouders van scholieren. Ouders worden 
steeds meer gezien als belangrijk adviseur in het 
studiekeuzeproces.” Op dit moment bezoeken 
voorlichters van de Radboud Universiteit jaarlijks 
zo’n vijftien middelbare scholen in de omgeving 
voor een speciale ouderpresentatie. Er zijn 
informatieboekjes speciaal voor ouders, een 
ouderwebsite, een nieuwsbrief voor ouders van 
scholieren en speciale voorlichtingsrondes voor 
ouders tijdens de Bachelor Voorlichtingsdag. 

Práát gewoon
ITSonderzoeker Smit zou ook graag een intake
gesprek zien, waar ouders van eerstejaars bij 
zijn. Opleiding en ouders kunnen dan bijvoor
beeld telefoonnummers uitwisselen. “Zodat, als 
er iets is, je elkaar kunt bereiken. Op die manier 
wordt studeren meer een gezamenlijk belang, 
niet alleen de prestaties, maar ook het welbe
vinden van studenten. Práát gewoon met die 
ouders. Je zult zien dat die investering zich ont
zettend terug betaalt. Je kunt studenten toch 
gewoon vragen of ze het okee vinden als hun 
ouders bij het gesprek aanwezig zijn?” 
Voor de ouders zelf zal het zo’n probleem niet 
zijn. Nu komen ze al vaker mee als hun kroost 
een moeilijk gesprek moet voeren bij de student
decaan. Of mailen ze met docenten als de 
 studiepunten achterblijven. Tijdens de bespre
kingen over het bindend studieadvies (BSA)  
op de campus is het ter sprake gebracht : hoe 
ver ga je met de betrokkenheid van ouders?  
“We hebben in de BSAwerkgroep besproken of 
het februariadvies ook aan ouders moet worden 
toegestuurd”, zegt Carla van Wely, hoofd Studen
tenbegeleiding. “We hebben besloten het niet  
te doen. Studenten zijn bijna allemaal boven de 
achttien. Het zijn toch jong volwassenen die 
hun eigen weg moeten gaan. We vinden het 
niet bij de leeftijdsfase passen om dan ouders 
actief te benaderen over de uitslag van het BSA. 
Maar we willen wél dat ouders weten dat we 
zoiets hebben als een bindend studieadvies. 
Daarom hebben we op de website voor ouders 
staan wanneer het BSA wordt uitgebracht. 
 Student en ouders kunnen daarover dan met 
elkaar in gesprek gaan.” *

joHn leenAArts is vader 

van bachelorstudent 

joeP (natuur en 

sterren kunde), die thuis 

in nijmegen woont. “ik 

ondersteun hem waar 

mogelijk, maar ik heb 

geen idee wat lineaire 

algebra is.”

john: “Hoe het gaat, of hij het 

kan volgen, dat soort vragen 

stel ik meestal als Joep aan het 

eind van de dag thuis komt.”

joep: “Soms zeg ik alleen ‘ja, 

leuk’ na een doodgewone dag. 

Als er iets speciaals is gebeurd, 

noem ik het wel. Zoals laatst 

tijdens een practicum met een 

heliumballon.”

john: “Ik vind het belangrijk 

om bij te houden hoe hij 

ervoor staat, ook al heeft hij  

de eerste maand nog geen 

tentamens gehad. Je zou het 

als controle kunnen ervaren, 

maar zo kan ik er wel achter 

komen als er iets niet goed 

gaat. Dan kunnen we het 

samen oplossen. Ik ondersteun 

Joep waar mogelijk, maar ik 

heb bijvoorbeeld geen idee 

wat lineaire algebra is.”

joep: “Al met al vind ik dat ik 

als thuiswonende student een 

grote mate van vrijheid heb. ”

john: “We hebben hier de 

 eerste maand gelukkig nog 

geen hoogoplopende 

 conflicten over gehad.”/rg

bachelor voorlichtingsdagen: Ze krijgen 
steeds meer weg van een geZinsuitje. Hele 
geZinnen struinen door de gAngen VAn de 
uniVersiteitsgebouwen. 

‘ik VrAAg niet nAAr de inHoud VAn Colleges’
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Naar voren hellende, lichtbeige getinte maïs-
planten, de bladeren gescheurd en hooguit één 
miezerig maïskolfje. De vakantieganger in  
het Middellandse Zeegebied kan er maar beter 
aan wennen. De lange periodes van droogte  
in  landen als Frankrijk en Spanje nemen toe, 
schreven Amerikaanse onderzoekers (van 
NOAA, National Oceanic and Atmospheric 
Administration) vorig jaar in het Journal of 
Climate. Het wrange is dat de vraag naar water 
alleen maar groter is geworden, de afgelopen 
vijftig jaar zelfs is verdubbeld. 
Het Wereld Natuur Fonds (WNF) wijst met een 
beschuldigende vinger naar de boeren, de groot-
ste waterverbruikers in het gebied. Traditionele 
gewassen als olijven en sinaasappelen kunnen 
wel uit de voeten met de regen die valt, maar 
moderne soorten als maïs en suikerbieten 
 redden het alleen met irrigatiewater.

Maar stoppen met de subsidie van irrigatie-
landbouw, zoals het WNF wil, is geen optie, zegt 
Eric Visser van de Nijmeegse afdeling planten-
ecologie. “Eenvoudig stellen dat boeren dan 
maar met minder water vragende gewassen 
moeten werken, is je kop in het zand steken, 
want de vraag naar graanproducten blijft 
wereldwijd stijgen. Bovendien: de teelt van de 
traditionele gewassen bracht in het algemeen te 
weinig op, waardoor boeren wel móesten over-
schakelen op irrigatie-afhankelijke gewassen.”

Europese wetenschappers zoeken in het project EU Root naar 
graangewassen die zijn bestand tegen droogte. Het Nijmeegse 
wortellab plantte afgelopen zomer twee variëteiten suikermaïs. 
“Een boer wordt hier niet blij van.”
Tekst: Martine Zuidweg / Illustratie: Studio Lakmoes / Foto: Dick van Aalst

Wetenschappers zoeken nu in EU-verband naar 
oplossingen. Bijvoorbeeld in de vorm van maïs-
planten die minder water nodig hebben. Het 
project heet EU Root en er doen wetenschap-
pers en bedrijven uit twintig Europese landen 
aan mee. Hun opdracht: ontdekken hoe gewas-
sen zich kunnen wapenen tegen de langere, 
droge periodes in het Middellandse Zeegebied. 
Ze spitsen het onderzoek toe op de vier belang-
rijkste gewassen in het gebied: rogge, maïs, 
tarwe en rijst. 

Toulouse
Sommige onderzoeksgroepen testen in kassen 
honderden nieuwe variëteiten van die gewas-
sen. Ze vergelijken kiemplantjes en doen aan de 
hand daarvan voorspellingen voor volwassen 
exemplaren. Andere onderzoeksgroepen binnen 
EU Root  zaaien buiten in de bodem. In de 

buurt van Toulouse, Frankrijk is penvoerder van 
het project, staan proefvelden. De onderzoekers 
 kijken welke variëteiten het beter doen dan 
andere en wat er gebeurt als je voedingsstoffen 
toevoegt. 
“En wij zijn in het gat ertussen gesprongen”, 
zegt Visser monter. In het veld kun je niet zien 
hoe de wortels zich ontwikkelen en de kiem-
planten in kassen zijn niet hetzelfde als volwas-
sen exemplaren. In het Nijmeegse wortellab 
(officieel: het Phytotron) kunnen onderzoekers 

Droog, droger, 
droogst

‘stEllEN Dat boEREN DaN maaR meT minder 
waTer vragende gewassen moEtEN wERkEN, 
is jE kop iN HEt zaND stEkEN’
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de planten volwassen laten worden en via 
 openingen in de plantenbakken een oogje 
 houden op de wortelgroei.
Afgelopen juni plantten ze een vijftigtal suiker-
maïsplanten. “We hebben ze een seizoen lang 
kunnen volgen, boven en onder de grond.” De 
zaden haalden Visser en zijn collega Christian 
Fritz, postdoc, uit Italië. De grond voor in de 
plantenbakken was een grotere opgave. Even 
wat zakken bij de Intratuin halen kon niet, 
want daarmee kun je de bodem in het Middel-
landse Zeegebied niet nabootsen. “We hebben 
onze Franse partner nog gevraagd of we niet 
wat voedselarme grond mochten ophalen met 
een truck, maar ze zijn daar nogal zuinig op 
hun proefvelden. Uiteindelijk hebben we een 

Duitse firma gevonden die geschikte grond  
had: droge grond van duizenden jaren oud en 
voedselarm.” 

Het is broeierig in het wortellab, een grote kas 
achter het Huygensgebouw. Visser loopt langs 
de enorme groene bakken met kijkgaten. Hij 
gluurt door de gaten via doorzichtige buizen 
naar de wortels. Wekelijks maken de onder-
zoekers een scan van de wortels met een zoge-
naamde wortelscanner. Bovenop de aarde lopen 
zwarte draadjes naar een klein kastje  
op de grond. Het kastje is aangesloten op een 
computer. Met de draadjes meten Visser en 
Fritz het vochtgehalte in de bodem. Fritz kan zo 
thuis zien hoe droog de aarde is en waar nodig  

– ook vanuit zijn huis – een druppelinstallatie 
aanzetten. Er staan twee soorten suikermaïs: 
één die oppervlakkig wortelt, één die diep wor-
telt. “We willen kijken of de planten die opper-
vlakkig wortelen meer voedingsstoffen opnemen. 
En of de diepe variant beter tegen droogte kan.”
Aan sommige bodems zijn voedingsstoffen (fos-
faat en nitraat) toegevoegd en schimmels die 
zorgen dat de planten de voedingsstoffen en het 
water beter opnemen. Na de oogst van de plan-
ten sturen Visser en Fritz een deel van de wortels 
naar een lab in Barcelona. De Spanjaarden kijken 
in hoeverre de schimmels in de wortels zijn 
gegroeid. Monsters van de bladeren en van de 
wortels gaan naar een lab in Lancashire. De 
Engelsen meten de concentraties planten-
hormonen. Visser: “We willen weten of je de 
beste planten kunt herkennen aan de verhou-
ding van plantenhormonen. Want veredelaars 
en zaadbedrijven willen keurmerken: zeker 
weten dat dit een plant is die het goed gaat  
doen bij droogte.”

mediterrane bodems
Zo op het oog doen de twee variëteiten maïs-
planten in het wortellab het even goed, of, 
onder slechte condities, even slecht. “Bij extreme 
droogte doen ze het beide niet goed. Ook al 
weten de planten die dieper wortelen het water 
wel te vinden, er is geen goede oogst. Voorname-
lijk omdat die wortels niet bij de voedingsstof-
fen bovenin de bodem kunnen. De boodschap 
is: irrigatie blijft belangrijk, of we moeten over-
stappen op een heel andere variëteit. Misschien 
dat een van de onderzoekspartners een variëteit 
heeft gevonden die weinig water nodig heeft.” 
De voedingsstoffen dieper in de grond brengen 
zou ook een oplossing kunnen zijn. “Maar dat 
brengt natuurlijk kosten met zich mee, medi-
terrane bodems zijn stenig.”
De planten in de controlegroep deden het een 
stuk beter. Die kregen wel voldoende water en 
groeiden uit tot exemplaren van tweeënhalve 
meter, met twee grote maïskolven. Alleen de 
exemplaren die geen voedingsstoffen kregen, 
bleven achter in groei en in de kwaliteit van de 
kolven. Maar het zijn beauty’s vergeleken met 
de planten die het zonder extra water moesten 
doen. Visser loopt naar een plantenbak en 
schroeft er een grijze dop af. De wortels ogen 
klein en verschrompeld. “Geen voedingsstoffen 
heeft duidelijk effect, maar de effecten van 
droogte zijn veel sterker.” Hij duwt de vergeelde 
maïsplant naar achter. “Een boer wordt hier 
niet blij van, dat kan ik je verzekeren.” *
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Rasa Cincyte (23) reist al vijf jaar  
door Europa. Om te studeren, politiek 
te bedrijven en te léven. Ze is nu in 
Nijmegen. Hier zijn de studenten  
verwend, vindt ze. Ze laten kansen 
liggen. Na haar studie gaat ze terug 
naar haar moederland. Omdat ze 
gelooft in de toekomst van Litouwen. 
Tekst: Annemarie Haverkamp / Foto’s: Erik van ’t Hullenaar
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‘A
ls ik ooit promoveer, geef ik 
mijn diploma aan mijn vader 
en zeg ik: deze is voor jou. Hij 
kreeg niet de kansen die ik heb. 
Om door te kunnen studeren 

moest hij lid worden van  
de Communistische Partij en dat weigerde hij. 
Hij ging werken.”

Rasa Cincyte biedt haar bezoek een stroop-
wafel aan. Sinds ze in Nederland is, zes weken 
nu, leeft ze op die dingen. Rasa komt uit Litou-
wen. Maar ook uit Engeland, Noorwegen en 
Italië. Al bijna vijf jaar is ze onderweg. Met maar 
één doel: maximaal studeren. Of misschien 
beter gezegd: maximaal leven. Op de kleding-
kast (Ikea) ligt een koffer. Achter het bed (Ikea) 
staat er nog een. En bij een sfeerlampje (Ikea) 
vertelt ze over haar drijfveren, die eigenlijk hele-
maal niet passen bij een 23-jarige. Ze is anders. 
En Nijmeegse studenten zijn verwend.

Maar eerst even terug naar het begin. Rasa 
Cincyte was niet voorbestemd om in het buiten-
land te gaan studeren. Nee, haar ouders zagen 
liever dat ze in de buurt bleef en een praktisch 
beroep zou uitoefenen: dokter of technicus. De 
grens over gaan was voor de extreem rijken óf 
voor de extreem slimmen. Niemand die dacht 
dat Rasa bij een van die twee hoorde. Maar zij-
zelf wilde de wereld zien. “In het geheim heb ik 
buitenlandse universiteiten aangeschreven”, 
vertelt ze in een kelderkamer op de internatio-
nale gang van Galgenveld. “Tot mijn moeder op 
een dag met een envelop in haar hand mijn 
kamer  binnenkwam en vroeg ‘wat is dit’?” 
Dochterlief was braaf begonnen aan een studie 
rechten aan de beste universiteit van Litouwen. 
Maar de brief met een buitenlands postzegel 
meldde dat ze was aangenomen in York voor de 
studie politicologie en internationale betrek-
kingen. Ze ging en haar ouders hielden haar 
niet tegen – al waren ze wel héél bezorgd.

“Pas toen ik met mijn koffer in de hand  
op het station van Manchester stond en me 
realiseerde dat ik een Engelsman die me aan-
sprak totaal niet verstond, dacht ik: wat ben ik 
in godsnaam aan het doen?” Later in Londen 
hoorde ze dat Britten de mensen uit Manchester 
ook niet verstaan. Een geruststelling.

Ontvluchten
Rasa zat op een plek waar ze graag wilde zitten: 
op een hoog aangeschreven, buitenlandse uni-
versiteit. Maar na een half jaar begon het te 
knagen. Was dit het nou? Leende ze hiervoor zo 
veel geld van de Britse staat? “Ik las, ik schreef, 
ik volgde college. Ging veel om met andere 
Litouwers. Maar mijn hersenen hoefden niet zo 
hard te studeren als ik gewend was.” Het onder-
wijs in haar thuisland is van een hoog niveau, 

‘Mijn 
vader 

kreeg de 
kansen 

niet’
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vertelt ze. En doorwerken is daar de norm. Rasa 
vond dat ze haar comfortzone moest ontvluch-
ten. Ze vroeg een Erasmusbeurs aan, pakte haar 
koffers weer in en vertrok. Naar Noorwegen dit 
keer. 

En daar, aan de universiteit van Bergen, te 
midden van de fjorden en de frisse lucht, werd 
ze gegrepen door een vakgebied dat ze nog niet 
kende: systeemdynamica. Min of meer toevallig 
had ze zich ingeschreven voor een cursus waar 
ze als bachelor eigenlijk helemaal niet aan mee 
mocht doen. Ze bleek intelligent genoeg om de 
stof te kunnen volgen. Voor datzelfde vakgebied 
is ze nu in Nijmegen. 

Systeemdynamica is een manier om de wer-
kelijkheid in kaart te brengen. Rasa: “Aan de 
hand van simulatiemodellen leer je de wereld in 
systemen te zien. Je ontdekt verbindingen. Als 
een dominospel: duw je één steen om, dan gaat 
de rest mee.” Organisaties (met name interna-
tionale) gebruiken de methodiek bij het beden-
ken van strategieën en het maken van beleid.

De wereld van Rasa was in Noorwegen flink 
groter geworden. Ze begaf zich niet meer alleen 
onder studenten, maar bedreef inmiddels ook 
politiek. “In Bergen ging op een avond de 
 telefoon. Een vriend van me. Of ik hem kon 
vervangen bij een bijeenkomst van de Europese 
Studenten Unie, de paraplu-organisatie waar 
ook de Nederlandse LSVb en het ISO onder val-
len. In Litouwen was ik actief geweest voor een 
studentenorganisatie. Ik vloog naar Krakau. 
Een half jaar later werd ik gekozen als bestuurs-
lid van de Europese club.”

Het betrof een fulltime functie. Rasa lobbyde 
voor een betere kwaliteit van het onderwijs in 

Europa, ging naar conferenties en schoof aan bij 
het Europees Parlement. Haar tijd in Noorwegen 
zat erop en ze ging terug naar York. Maar waar 
andere bestuursleden van de Europese Studen-
ten Unie hun studie stopzetten, deed Rasa dat 
niet. Zij moest en zou haar bachelor in York 
afronden. Dus pendelde ze op en neer tussen 
Engeland en het hoofdkantoor in Brussel. 
 Studeerde in treinen, vliegtuigen en hotel-
bedden. Ze slaagde. “Na dat jaar was ik dood.”

Even niks, was toen haar voornemen. Geen 
e-mail, geen telefoon. Maar ze zette toch de 
computer aan en daar was het bericht van haar 
Noorse docent: wilde ze geen master systeem-
dynamica doen in Bergen? Hij zou de aanbeve-
lingsbrief wel schrijven zodat ze in aanmerking 
kon komen voor een Erasmusbeurs. Rasa Cincyte 
zuchtte diep, raapte zichzelf en haar spullen bij 
elkaar en haalde de koffer weer van de kast.

Verwend
Nu studeert ze dus aan Radboud Universiteit. 
Hoe ze het hier vindt? Een klein stadje, zegt ze. 
Relaxed. Veel fietsen. Mooie huizen. Schoon.  
En verder? De studenten? Rasa draait ongemak-
kelijk op haar bureaustoel (Ikea) en probeert 
haar blik te verschuilen achter haar lange, 
blonde haar. “Ik ben hier nog maar net”, ant-
woordt ze dan voorzichtig. “Dus veel kan ik  
er nog niet over zeggen. Ik zie studenten met 
boeken en in de collegezalen, maar ik mis een 
kritische houding. Waar is het debat? Het leven 
hier in Nijmegen is heel gemakkelijk. Jullie heb-
ben geen idee hoe rijk jullie zijn. Dat maakt de 
studenten verwend.”
Dan wordt ze fel. “Maar als je dan zo’n goed 

NAAM Rasa Cincyte

GEBOREN Vilnius, 1989

FUNCTIE Student

Rasa werd geboren uit 

twee hoogopgeleide 

Litouwse ouders. Ze heeft 

een jongere zus. Na haar 

middelbare school vertrok 

Rasa naar Engeland, waar 

ze studeerde aan de Uni-

versiteit van York. Van juli 

2010 tot juli 2011 werkte 

ze als bestuurslid bij de 

Europese Studenten Unie. 

Vorig jaar haalde ze haar 

bachelor politicologie en 

internationale betrekkin-

gen in York, nu doet ze de 

master systeem dynamica 

aan de Universiteit van 

Bergen, Noorwegen. Ze 

CURRICULUM

leven hebt, kun je je persoonlijke doelen toch wel 
wat opschroeven? Ik was hier bij een studenten-
vereniging en daar werd maar wat gehangen en 
geluld. Ik ben in landen geweest waar oorlog 
was, of armoede. Daar zijn de studenten echt 
ergens mee bezig. Dat hoeft in landen als 
Nederland niet, maar dan kun je jezelf uit-
dagen. Ik zou geen bevrediging halen uit niks 
doen. Je mist kansen!”

Feesten en uitgaan rekent de Litouwse niet 
tot die kansen die je niet mag laten liggen.  
Ze was nooit een party-animal. Wil haar energie 
niet vergooien aan het herstellen van een kater. 
Rasa weet heus dat ze daardoor een stuk van 
het studentenleven overslaat. Maar ze kan niet 
anders. Kunstmatig feestvieren werkt niet. Liever 
bezoekt ze trouwe vrienden die ze de afgelopen 
vijf jaar in Europa maakte. Heeft ze tot diep in 

‘Ik bEN IN LaNdEN 
gEwEEst waaR OORLOg 
was, Of aRMOEdE. DAAR 

zIjN DE sTUDENTEN 
EChT ERGENs MEE BEzIG’
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volgde vakken in Palermo 

en studeert  

nu tijdelijk in Nijmegen. 

Rasa werkt een dag in de 

week bij het International 

Office van de Radboud 

Universiteit.

de nacht goede gesprekken. De mensen om wie 
ze echt geeft, stuurt ze een ansichtkaart. Ze 
wijst naar de kale muur van haar kamer waar-
aan een paar handgeschreven enveloppen 
 hangen. “Brieven van mijn zus.”

Als ze straks klaar is met haar master, gaat ze 
terug naar Litouwen. Want dat is toch de plek 
waar ze hoort. Weg uit de tijdelijke Ikea-kamers, 
settelen met haar vriend. Hij reisde ook vijf jaar 
door Europa en heeft nu een diploma van 
 Cambridge op zak. Rasa houdt van de manier 
waarop haar land aan het veranderen is. Studen-
ten die de wereld zagen, komen met hun kennis 
terug om in Litouwen een bestaan op te bouwen. 
“Het is geen land van donkere bossen waar 
iedereen de hele dag wodka drinkt”, zegt ze. 
“Het is een democratische, westerse samen-
leving. Maar we lopen nog wat achter bij de rest 

van Europa.” Haar ouders stonden in 1989 in 
de Baltic Way, een zeshonderd kilometer langer 
ketting van twee miljoen mensen dwars door de 
drie Baltische staten. Het hand-in-hand protest 
was een vreedzame actie tegen de Sovjet Unie die 
uiteindelijk leidde tot de onafhankelijkheid van 
Litouwen. Zij, Rasa, was twee maanden oud en 
lag die dag in een buggy tussen haar ouders in.

In Litouwen wil ze carrière maken. CEO 
worden van een bedrijf. “Of triple CEO”, zegt ze 
met een lach. Maar vooral ook wil ze inspire-
rend zijn voor anderen, zoals zo veel anderen de 
afgelopen vijf jaar inspirerend waren voor haar. 
Of haar ouders trots op haar zijn? Rasa haalt 
haar schouders op. Ze weet het niet zeker, maar 
hoorde wel eens iets dergelijks van vrienden. 
“Ze zullen het in elk geval nooit tegen me 
 zeggen.” *

jong geleerd 
‘Je leert er zo veel van.’ Na ‘het staat goed op je 

cv’ moet dit het meest gebruikte en tegelijker-

tijd meest belabberde argument zijn voor het 

op je nemen van een bestuursfunctie of verge-

lijkbare verantwoordelijkheden. Nu vormt het 

naderende sociaal leenstelsel natuurlijk al het 

perfecte excuus om aan een dergelijke functie 

te ontkomen, maar toch. De zogenaamde 

 leerzaamheid van bestuursfuncties is in de 

praktijk een didactische wassen neus om 

 minder nobele motieven mee te verhullen:  

veel bestuurders lijken hun functie vooral te 

beschouwen als legitiem klinkende reden om 

het poetsen van de keuken aan huisgenoten 

over te laten (Sorry, druk druk druk! Nee, ik ben 

niet leuk zo - maar ik léér er zo veel van!). Maar 

wat leer je daadwerkelijk? Léér je nieuwe  dingen 

of is het vooral zo dat zo’n functie eigenschap-

pen en vermogens uitvergroot die je eigenlijk al 

lang bezat? Een incompetent warhoofd wordt 

geen helder communicerend bestuurslid. Een 

bestuursfunctie biedt je vooral de gelegenheid 

om ingesleten gedragspatronen wat dieper en 

sneller te laten inslijten. De sleutels van Villa van 

Schaeck aan mijn sleutelbos (ik coördineer 

Onbederf’lijk Vers) openen geen nieuwe deuren 

in mijn hoofd. Hooguit bevestigen ze mijn 

 neigingen, zoals opofferingsgezindheid vol 

 zelfmedelijden: terwijl al mijn vrienden op hun 

vrije zondagavond liggen te kijken naar Boer 

Zoekt Vrouw, ploeg ik door een mailbox vol 

beunhazen en haantjes de voorste, in dappere 

pogingen de schapen van de bokken te schei-

den en de koe bij de horens te vatten. Als ik 

daar dan bakken brieven bij zou krijgen om tien 

kandidaten voor een speeddate uit te selecte-

ren was het wel te hebben – maar daar heb ik 

geen tijd voor, en de gemiddelde boerderij is 

bovendien een frisse omgeving voor een date 

vergeleken bij een bestuurshok in de Villa. 

Besturen is dikwijls doffe ellende. Het is logisch 

te proberen die doffe ellende voor jezelf te ver-

zachten en voor anderen te verantwoorden 

door het dan toch in ieder geval ‘leerzaam’ te 

noemen. Maar het enige wat je leert, is dat het 

in je carrière makkelijker gepikt wordt om iets 

‘leerzaam’ te noemen, dan het enige echt 

 goede motief te geven: dat het achter alle 

ellende ontzettend leuk is. 

sTUDENT2012
Lieke von Berg, vijfdejaars student 
Nederlands aan de Radboud Universiteit, 
werpt elke Vox een kritische blik op 
campus, studentenleven en onderwijs.

COLUMN



H
anneke Hendrix schreef 
De Verjaardagen in  
het oudste café van 
 Nijmegen: In De 
Blaauwe Hand. Haar 

debuut gaat over de vijftienjarige Boris 
en Lies. Boris is een bastaard, Lies heeft 
een huidziekte die ervoor zorgt dat ze 
al bij de minste aanraking blaren krijgt. 
Deze twee buitenbeentjes wonen in 
een dorp waar iedereen praat over 
iedereen en zeker over Boris en Lies, als 
die na een opeenstapeling van onge-
lukken voortaan samen over straat 
gaan. Maar zelfs nadat ze elkaar hebben 
gevonden, verdwijnt de eenzaamheid 
niet. Ze ontdekken dat alle mensen 
uiteindelijk alleen zijn en dat het leven 
slechts als afleiding van dat feit dient. 

“Eenzaamheid”, zegt Hendrix, 
“daarover gaat mijn boek. Dat thema 

wil ik mensen door de strot duwen.” 
En dat doet ze. Na een rustige opening 
volgt een stormachtig verhaal. Hendrix: 
“In de Nederlandse literatuur wordt 
nogal wat genavelstaard. Doe mij 
maar een boek als Bonita Avenue van 
Peter  Buwalda. Daarin gebeurt ten-
minste wat. Dat wilde ik in mijn boek 
ook.” Die voorkeur voor verhalende 
literatuur bepaalde haar keuze voor 
uitge verij De Geus. “Daar zit de redac-
teur die de boeken van Annelies 
 Verbeke en Esther Gerritsen heeft 
geredigeerd. Hun boeken vind ik heel 
erg goed, daarom wilde ik graag bij De 
Geus.” Maar voordat ze daarmee in 
contact kwam, werd Hendrix bena-
derd door een Amsterdamse uitgever. 
“Die had mijn blog (www.hetmeisje-
datopdinsdaghetbierschenkt.nl, red.) 
gelezen. Ik werd uitgenodigd voor een 

‘opeens 
ben ik echt
schrijver’

Je kunt natuurlijk alle 

 stadskranten uitpluizen, 

honderden sites afgaan of  

je abonneren op een veel  

te frequente nieuwsbrief  

om erachter te komen wat 

Nijmegen komende maand 

te bieden heeft op cultuur-

gebied. Maar je kunt ook 

gewoon achterover leunen 

en vertrouwen op de mening 

van vier Vox-deskundigen. 

Lezen
Jelko Arts (21), student 
nederlands en redacteur bij 
literair tijdschrift Op ruwe 
planken

1. Wintertuin- festivaL
22 t/m 25 oktober op 

 verschillende locaties in 

 Nijmegen

het wintertuin-festival mag  

je niet overslaan. dit grootste 

literatuurfestival van neder-

land centreert zich deze  editie 

rond het verrassende thema 

‘de kunst van het verzamelen’. 

wim t. schippers en ivo 

 Victoria móet je zien. Maxim 

hartman, spinvis en tonnus 

Oosterhoff eigenlijk ook. 

2. hanneke hendrix
De Verjaardagen 

lies krijgt vanwege een huid-

ziekte blaren bij de lichtste 

aanraking, boris ontspoort 

wanneer zijn moeder hem 

een geheim vertelt. een prik-

kelend boek over buitenbeen-

tjes en begrip. hendrix schrijft 

krachtig: gedurfde personages 

in een opzwepend plot. een 

debuut dat je grijpt, vooral 

omdat lies en boris onver-

wacht authentiek zijn. 

3. amber-heLena reisig
Het sterfhuis 

amber-helena reisig 

 debuteert op haar twintigste 

met een roman over hannah 

en haar ongeneeslijk zieke 

moeder. reisig verbleef drie 

maanden lang dag en nacht 

in een sterfhuis voor haar 

roman. Het sterfhuis gaat over 

sterven en de angst daarvoor. 

begin 2013 volgt de eerste 

poëziebundel van deze 

 opvallend jonge debutante. 
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Hanneke Hendrix debuteerde vorige 
maand met De Verjaardagen, een boek 
over eenzaamheid. De voormalige 
RU-student had tweeënhalf jaar nodig 
voor haar debuutroman. “Het eerste jaar 
schreef ik alleen maar stront.”
tekst: jelko arts



oriënterend gesprek. We zijn chique 
gaan lunchen in een dure tent. Later, 
bij De Geus, kreeg ik thee uit hun eigen 
keukentje. Dat vind ik veel fijner.”

Eenmaal in contact met De Geus, 
kreeg Hendrix niet zomaar een con-
tract. “Ik heb er twee jaar lang hard 
voor moeten werken. Het eerste jaar 
schreef ik alleen maar stront. Ik heb 
zeker 50.000 woorden weggegooid. Ik 
werkte aan een verhaal over ‘de hooi-
man’, een personage waarover ik op 
mijn blog had geschreven. Maar dat 
wilde niet. Ik had veel meer zin om te 
schrijven over Boris en Lies, personages 
die ik had bedacht voor een kort toneel-
stuk. Op een gegeven moment zei mijn 
uitgever: gooi dat eerste verhaal weg en 
begin opnieuw. Dat heb ik gedaan en 
toen was De Verjaardagen zo klaar.”
Hendrix behoort tot een kring jonge, 

Nijmeegse schrijvers, waar onder ook 
Dennis Gaens (de Nijmeegse stads-
dichter, red.) en Willem Claassen, die 
allebei al eerder debuteerden. De groep 
is verbonden aan Literair Productie-
huis De Wintertuin. Hendrix: “Nij-
meegs schrijftalent begint bij de Lite-
raturjugend, onderdeel van De 
Wintertuin. Als je het daar goed doet, 
mag je mee naar  literaire festivals. Zo 
kun je al heel snel optreden. Goed 
voor je ontwikkeling.” Ook goed voor 
haar ontwikkeling was haar blog. 
Hendrix: “Zonder mijn blog was dit 
boek er niet geweest. Op dat blog heb 
ik jaren lopen frotten in de marge, 
maar niet zonder resultaat: er ligt nu 
een boek. Ik word gevraagd voor lite-
raire festivals, met grote namen als 
Peter Buwalda. Opeens ben ik echt 
schrijver.” *

uitgaan
Ateke WIlleMse (26), leraar  
in Opleiding en praktiserend 
uitgaansexpert

1. kroketten & 
 kutdisco
25 oktober, etalage Derde 

Wal

kroketten en (vrouwvriende-

lijke) kutdisco: niet slechts 

een kekke alliteratie, maar 

ook het recept voor een top-

avond. de belgische gast-

artiesten van het collectief 

deruyter snappen dat.

gratis. 20.00 uur. 

2. internationaaL 
nachtburge-
meesterscongres
26 oktober in lUX

gek, een dagprogramma  

op een nachtburgemeesters-

congres. toch belooft deze 

ode aan alternatieve burger-

vaders een interessant en 

gelukkig ook dansbaar feno-

meen te worden. 

17,50 euro. 15.00 - 3.00 uur. 

3. indiekLub
17 november in Café de Plak

in nijmegen domineren de 

house- en technofeesten. 

indieklub biedt tegengas. 

deze keer met het eigen-

zinnige dj-duo illuminati  

bros achter de draaitafels.  

gratis. 23.00 uur.

zien 
MArloN JANsseN (25), student 
algeMene cultuurweten-
schappen en filMfanaat

1. pierrot Le fou
7 november in lUX

pop art hoort in een museum? 

nee hoor! deze pop art-film 

uit 1965 is een fijne mix van 

kunstzinnige beelden en een 

road movie. lux vertoont drie 

pop  art-kunstwerkjes. 

9,00 euro. 19.30 uur.

2. festivaL gevaarLijk 
goed
3 en 4 november in  

De lindenberg

Op dit kunstzinnige festival 

wordt op zaterdagavond  

de film stone bowels van 

kunstenaar niels duffhüs 

 vertoond. de film speelt zich 

af in nachtelijk nijmegen. heb 

je meer met de praktische 

kant van film en televisie? ga 

dan op zondagmiddag naar 

de masterclass van film- en 

televisiemaker frans bromet.

3. internationaL 
documentary fiLm 
festivaL  (idfa)
14 t/m 25 november in 

Amsterdam

lux vertoont de nieuwste en 

meest opzienbarende films 

van het festival voor wie 

amsterdam te ver vindt. 

Luisteren 
tIMo PIsArt (23), psychOlOgie-
aluMnus, pOpjOurnalist, dj 
en gitarist Van OiiO

1. janne schra
11 november in roepaen, 

ottersum

tijd voor een mooie, herfs-

tige fietstocht naar een van 

de mooiste zalen (een kerk!) 

van nederland. de melan-

cholische liederen van janne 

schra passen perfect in  

die setting.

20,00 euro. 16.00 uur.

2. yuri honing
14 november in lUX

is jazzy muziek voor sigaar-

rokende mannen? niet per se, 

zo bewijst stersaxofonist yuri 

honing. ja, hij brengt vlam-

mende solo’s, maar vooral 

ook hele mooie, verstilde 

liedjes.

15,00 euro. 20.30 uur.

3. hospitaL bombers
20 november, CultuurCafé

rammelpop van de bovenste 

plank. dat wil zeggen, zo 

rommelig en komisch als 

maar kan, kruipend van Velvet 

underground naar pavement. 

gratis. 20.00 uur.
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NAAM IrIs KruIjen
LEEFTIJD 23
VORIGE FUNCTIE Geen
NIEUWE FUNCTIE Weten-
schapsredacteur
SINDS 17 september 2012

Wat houdt je nieuwe functie in?
“het is mijn taak als wetenschaps
redacteur om het onderzoek dat op 
deze universiteit wordt gedaan onder 
de aandacht van media te brengen.  
dat doe ik door nieuwe ontwikkelin
gen in onderzoek bij te houden en die 
weer door te spelen. Op die manier 
krijgt de radboud universiteit meer 
bekendheid. Ik richt me specifiek op 
bètaonderzoek. dit sluit goed aan bij 
mijn achtergrond: ik heb een bachelor 
in de biologie en een master in de 
biomedische wetenschappen.”

Hoe ben je bij deze functie 
 gekomen?
“tijdens mijn master deed ik een 
minor in de wetenschapscommuni
catie. als onderdeel van die minor liep 
ik stage bij science center nemO in 
amsterdam. mijn stagebegeleider 
wees me op deze functie op de 
 radboud universiteit. daar heb ik 
toen op gesolliciteerd. Zodoende ben 
ik hier begonnen.”

Hoe bevalt het?
“Inmiddels ben ik een maand aan het 
werk en ik heb het erg naar mijn zin. 
Ik ben goed ingewerkt en ik had vanaf 
het begin het gevoel dat ik me nuttig 
kan maken. het voordeel is dat ik hier 
ook heb gestudeerd, dus ik ken al een 
heleboel onderzoekers. Wat me voor
al aanspreekt is dat ik heel inhoudelijk 
bezig kan zijn. bij nemO hield ik me 
eigenlijk vooral met marketing bezig, 
terwijl ik hier echt in diverse onder
zoeken kan duiken.”

Hoe is het om geen student meer 
te zijn?
“Ik voel wel meer verantwoordelijk
heid dan vroeger, dus soms ben ik er 
thuis in mijn hoofd nog wel eens mee 
bezig. maar verder is het verschil is 
niet zo groot, hoor. Ik werk vier dagen 
dus kan nog steeds gaan stappen.”

5 NOVEMBER, 20:00u: Lezing ‘emerging 
logics of expulsion. Where does it 
 leave democracy?’ door de beroemde 
amerikaanse sociologe saskia sassen. 
Over een nieuwe fase in het globale 
kapitalisme, sociale uitsluiting en 
bedreigde democratie. Locatie: aula.

11 NOVEMBER, 11:00u: soeterbeeck 
preeck ‘Gij zult niet nadenken’ door 
jac. splinter. de geëngageerde 
 nijmeegse ontwerper splinter belooft 
er op de 11e van de 11e een vrolijke 
seculiere preek van te maken. Locatie: 
mariënburgkapel.
www.ru.nl/donders
1 NOVEMBER, 16:00 uur: donderslezing 
door david van essen (Washington 
university in st. Louis). Onderwerp: 
mapping structure, function, and 
connectivity in primate cerebral 
 cortex. Locatie: de Vereeniging.

CULTUUR
www.ru.nl/cultuuropdecampus
25 OKTOBER, 20:00 uur: dubbel
optreden van cabaretiers edo berger 
en patrick nederkoorn. dubbele pret! 
Locatie: de rode Laars.

NIEUW
GeZIcht

 AGENDA
Mededelingen of berichten 

voor VOx CAMpUS kunt u 

sturen naar: voxcaMpus@ 

vox.ru.nl de volgende vox 

verschijnt op 22 noveMber 2012

31 OKTOBER, 19:15 uur: halloween 
special: praatje over de oorsprong 
van halloween en aansluitend tim 
burton’s speelfilm ‘ed Wood’. Locatie: 
collegezalencomplex.
1 NOVEMBER, 20:00 uur: theater door 
Voor galg en rad: zwarte humor is het 
kenmerkende element in de liedjes 
van dit nijmeegse kleinkunstduo. 
Inleiding door campusdichter Linda 
van der pol. Locatie: de rode Laars.
6 NOVEMBER, 20:30 uur: muziek van 
einsteinbarbie. bandje staat altijd 
garant voor een vreemde maar groovy 
en sexy vibe. Locatie: cultuurcafé.
14 NOVEMBER, 20:30 uur: Filmquizzz. 
bewijs je vrienden dat je een wande
lende filmencyclopedie bent. met 
quizmaster bart van Oort. Locatie: 
cultuurcafé.
20 NOVEMBER, 20:30 uur: muziek van 
indieband hospital bombers. Volgens 
popmagazine LiveXs de beste liveact 
van noorderslag. Locatie: cultuurcafé.
21 NOVEMBER, 19:30 uur: Film moonrise 
Kingdom van regisseur Wes anderson. 
Ontroerend zomerverhaal over twee 
verliefde kinderen die samen besluiten 
weg te lopen. met inleiding over de 
regisseur van filmkenner constant 
hoogenbosch. Locatie: college
zalencomplex.

www.wintertuin.nl
22-25 NOVEMBER: Wintertuinfestival, 
het grootste literatuurfestival van 
nederland. thema is de kunst van  
het verzamelen. het festival opent  
op 22 november op de campus met 
o.a. een college van televisiemaker 
maxim hartman en masterclasses van 
pro ducer Vincent Koreman en dich
ter/schrijver mark boog. de dagen 
daarna is het festival te bezoeken in 
doornroosje, de Lindenberg en LuX.

ALGEMEEN
www.ru.nl/studentenkerk
29 OKTOBER, 18:30 uur: avondeten in 
de huiskamer. Locatie: studentenkerk.

30 OKTOBER, 18:00 uur: halloween
avond. Kom verkleed naar de huis
kamer! Locatie: studentenkerk.

5 NOVEMBER, 19:00 uur: herdenking 
overledenen radboud universiteit. 
tijdens deze viering wordt er voor de 
overledenen van het afgelopen jaar 
een lichtje aangestoken. Locatie: 
 studentenkerk.
9 NOVEMBER, 18:15 uur: minipelgri
mage naar de heilig Landstichting. 
Vertrek vanaf de studentenkerk.
17-18 NOVEMBER: pelgrimsweekend 
naar Kevelaer en Kalkar. Wandelen  
in de natuur, interessante plekken 
bezoeken en overnachten in een 
jeugdherberg.
www.ru.nl/donders
19 NOVEMBER, 12:30 uur: Open dag 
research master cognitive neuro
science. Kom alles te weten over de 
research master, carrièreperspectieven 
en onderzoeksfaciliteiten. Locatie: 
donders centre for cognitive 
 neuroimaging.
www.ru.nl/hulpfonds
OKTOBER-NOVEMBER: het jaarverslag 
hulpfonds personeel 2011 ligt tot  
1 december ter inzage op het bureau 
van het hulpfonds. Locatie: rene 
descartesdreef 21.

LEZINGEN
www.ru.nl/soeterbeeck
programma
25 OKTOBER, 20:00u: Lezing ‘de 
 herontdekking van spinoza’s ethica’. 
hoogleraar christoph Lüthy gaat in 
gesprek met filosoof Leen spruit,  
die in 2010 in de archieven van het 
Vaticaan een verloren gewaand 
manuscript van spinoza’s ethica 
 ontdekte. Locatie: collegezalen
complex.
30 OKTOBER, 20:15u: concert uit de 
reeks ‘meester/Gezel’. dit maal speelt 
de beroemde Franse violist philippe 
Graffin samen met zijn een aantal  
van zijn studenten. Locatie: concert
gebouw de Vereeniging.

De Franse violist Philippe Graffin

Fo
to
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x
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 Vacatures
Kijk voor vacatures en  
uitgebreide informatie op:  
www.ru.nl/vacatures
 
Deze week onder meer:*
•	 Medewerker	ICT	in	het	
 Onderwijs (0,7 - 1,0 fte), 
 interne vacature
 Faculteit der Sociale 
	 Wetenschappen
•	 Functioneel	beheerder	OSIRIS 
 (0,6 fte), interne vacature
 Dienst Studentenzaken

*   Voor interne vacatures, kijk op 

 www.radboudnet.nl/vacatures

SpORT
www.ru.nl/sportcentrum
28 OKTOBER - 4 NOVEMBER: Week van 
de body & mind. tijdens deze week 
zijn er diverse gratis open lessen  
te volgen, en zijn er verschillende 
momenten waarop je een gratis 
gezondheidscheck kan krijgen.  
Op 28 oktober staan bijzondere 
 doelgroepen centraal in de lessen: 
nekschouderrug, 55+ fitness en 
55+Zumba, Zwanger fit / bevallen  
en Opstaan. Op 4 november staan 
lichaam en geest centraal in de lessen: 
taijiquan en Qigong, pilates basis en 
Yoga XL. Locatie: usc.

pERSONEEL
www.ru.nl/pv
29 OKTOBER, 12:45 uur: Klassiek 
pauze concert voor de leden van de 
personeelsvereniging. Locatie: aula.
30 OKTOBER, 19:30 uur: Inleiding social 
media. Op deze avond leer je alles 
over de ins en outs van sociale media 
als Facebook en twitter. Locatie: Villa 
Oud heyendaal.
1 NOVEMBER, 19:00 uur: start van  
de cursus fotobewerking met 
 photoshop elements. Locatie: Villa 
Oud heyendaal. 
6 NOVEMBER, 19:30 uur: Workshop 
Facebook. Leer Facebook gebruiken 
in vijf eenvoudige stappen. Locatie: 
Villa Oud heyendaal.

BENOEMINGEN
www.ru.nl/persberichten
DHR. pROF. DR. (DAVID) REINHOUDT  

is per 1 september 2012 benoemd  
tot hoogleraar applied chemistry 
(Faculteit der natuurwetenschappen, 
Wiskunde en Informatica).
DHR. DR. E.A. (ERIC) CATOR is per 1 sep
tember 2012 benoemd tot hoogleraar 
toegepaste stochastiek (Faculteit der 
natuurwetenschappen, Wiskunde en 
Informatica).
MEVR. DR. MR. J.B. (HANNEKE) SpATH is 
per 1 september 2012 benoemd tot 
hoogleraar burgerlijk recht (Faculteit 
der rechtsgeleerdheid).
DHR. DR. A.I. (ANDREI) KIRILYUK is  
per 1 oktober 2012 benoemd tot 
 hoog leraar atomic nanostructures 
(Faculteit der natuurwetenschappen, 
Wiskunde en Informatica).
DHR. DR. A. (ARNOUD) LAGENDIJK is per  
1 oktober 2012 benoemd tot hoog
leraar economische geografie (Facul
teit der managementwetenschappen).
DRH. DR. L.B.W. (BART) GEURTS is per  
1 oktober 2012 benoemd tot hoog
leraar taalfilosofie en logica (Faculteit 
der Filosofie, theologie en religie
wetenschappen).

1 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: promotie 
mw. drs. K. van dijk (FdL) ‘unvollkom
mene androgynie. menschliche 
 stimmen bei Ingeborg bachmann, 
 elizabeth murray und Yoko tawada’.
2 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: afscheids
college (Vereeniging) dhr. prof. dr. 
j.W.m. Lenders en dhr. prof. dr. a.F.h. 
stalenhoef (beiden umc st radboud) 
‘Van vaten, bloeddruk en vetten’.
5 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
mw. drs. s.m. ritter (FsW) ‘creativity. 
understanding and enhancing 
 creative thinking’.
6 NOVEMBER 2012, 13.30 UUR: promotie 
mw. m.t. tarala (umc st radboud) 
‘Finite element advancements to 
improve performance of cementless 
hip implants’.
6 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: promotie 
mw. drs. c.L.G. de Vos (FdL) ‘sign
spatiality in Kata Kolok: how a village 
sign language of bali inscribes its 
 signing space’.
7 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
dhr. drs. m.j. van der net (FFtr) ‘een 
filosofie van het meedenken’.
8 NOVEMBER 2012, 13.00 UUR: promotie 
mw. drs. m.r. van schouwenburg 
(umc st radboud) ‘Frontostriatal 
mechanisms of attentional control’.
8 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: promotie 
dhr. drs. d.W. strijbos (FFtr) ‘In a 
public state of mind. the conceptual 
basis of folk psychology’.
9 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
dhr. drs. m.G.j. Kallenberg (umc st 
radboud) ‘Quantitative analysis of 
breast images’.
9 NOVEMBER 2012, 15.45 UUR: oratie dhr. 
prof. dr. a.p.j. van den bosch (FdL) 
‘taal in invoering’.
13 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
dhr. G. Grabner (FnWI) ‘mrI based 
brain atlasing and sWI techniques in 
research and clinical applications’.
13 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: promotie 
mw. G. baeke (FFtr) ‘religion and 
ethics at the end of life. a qualitative 
empirical study among elderly jewish 
and muslim women in antwerp 
 (belgium)’.
14 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
mw. drs. s.h.m. robben (umc st 
 radboud) ‘On a quest to reduce frag
mentation in the care of frail older 
people. development and implemen
tation of an ehealth intervention’.
14 NOVEMBER 2012, 13.30 UUR: promotie 
mw. drs. s.m.j.p. jans (umc st 
 radboud) ‘screening for anaemia and 
haemoglobinopathy before and during 
pregnancy. a question of ethnicity?’
16 NOVEMBER 2012, 10.00 UUR: promotie 
dhr. drs. b.p.c. ramakers (umc st 
radboud) ‘adenosine and immuno
modulation’.
19 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
dhr. drs. W. sanderse (FFtr) ‘charac
ter education. a neoaristotelian 
approach to the philosophy, psycho
logy and education of virtue’.

19 NOVEMBER 2012, 11.00 UUR: promotie 
mw. W. Walentowska (FsW) ‘Facing 
emotional faces. the nature of auto
maticity of facial emotion processing 
studied with erps’.
20 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
mw. drs. a.e. beernink (umc st 
 radboud) ‘externalising problem 
behaviours and their antecedents and 
correlations at infant and toddler age’.
20 NOVEMBER 2012, 13.30 UUR: promotie 
mw. s. Iskandar (FsW) ‘people who 
inject drugs and hIV transmission  
in Indonesia. a biopsychosocial 
approach’.
21 NOVEMBER 2012, 12.00 UUR: promotie 
mw. a. nakakawa (FnWI) ‘a colla
boration process for enterprise 
 architecture creation’.

21 NOVEMBER 2012, 13.30 UUR: promotie 
dhr. drs. t.j. van den heuvel (FsW): 
‘When every mosquito turns into an 
elephant. an empirical investigation 
of the tendency to overgeneralize’.
21 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: promotie 
mw. drs. L.j. beijer (FdL) ‘elearning 
based speech therapy (est):  
exploring the potentials of ehealth 
for dysarthric speakers’.
22 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR:  
promotie mw. drs. a.a.L. bracke (FdL) 
‘ecocriticism and the contemporary 
british novel’.
23 NOVEMBER 2012, 15.45 UUR: 

afscheidscollege dhr. prof. dr. a.j. 
hoitsma (umc st radboud)
‘netwerken’.
26 NOVEMBER 2012, 13.30 UUR: promotie 
mw. drs. a.a. uijen (umc st radboud) 
‘continuity of care. perspective of the 
patient with a chronic illness’.
28 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
dhr. drs. p.a.m. de jong (FFtr) ‘Lera
ren, religieuze identiteit, perceptie en 
doelen van religieuze vorming op 
interconfessionele scholen’.
28 NOVEMBER 2012, 15.30 UUR: promotie 
dhr. mr. r.j. van der Weijden (Fdr)  
‘de faillissementspauliana’.
29 NOVEMBER 2012, 10.30 UUR: promotie 
dhr. drs. m.j.p. raas (FnWI) ‘jet 
 ultiplicities in the  process in 
protonproton collisions at 7 teV’.
29 NOVEMBER 2012, 12.30 UUR: promotie 
mw. drs. h. Venselaar (umc st 
 radboud) ‘project hOpe. providing 
the last piece of the puzzle’.
29 NOVEMBER 2012, 15.45 UUR: oratie 
mw. prof. dr. c. van nieuwkerk (FFtr) 
‘”a passage from darkness to light.” 
narratieven over de ‘verlichting’’.
30 NOVEMBER 2012, 16.00 UUR: 

afscheidscollege (Vereeniging)  
dhr. prof. dr. c. van Weel (umc  
st radboud) ‘atlas, hoeder van de 
 disciplines. een analyse van de 
 effectiviteit van ‘primary care’’. 

pROMOTIES & ORATIES 

19 nOVember, 10.30 uur.  
DE HEER DRS. W. SANDERSE: 
‘character educatIOn.  
a neO-arIstOteLIan 
 apprOach tO the 
 phILOsOphY, psYchOLOGY 
and educatIOn OF VIrtue’.

Wat heb je onderzocht?
“Ik heb onderzocht welke bijdrage 
middelbare scholen moeten leveren 
aan de morele ontwikkeling van 
scholieren. dit doe ik vanuit een 
deugdethisch perspectief, waarin de 
vorming van het karakter van leerlin
gen centraal staat.”

Wat is de relevantie daarvan?
“docenten erkennen hun moreel
vormende taak doorgaans wel, maar 
weten vaak niet goed wat dit precies 
betekent. Ik laat zien dat morele vor
ming bijvoorbeeld niet een extra last 
voor hen is. Ze zijn er juist dag in dag 
uit mee bezig, ongeacht het vak dat 
ze geven. die vaak impliciete vorming 
kan echter een stuk beter en daarvoor 
doe ik aanbevelingen. theoretisch is 
mijn onderzoek van belang omdat ik 
duidelijk maak dat pedagogiek, psy
chologie en ethiek niet zonder elkaar 
kunnen als we de ontwikkeling en 
vorming van het karakter echt willen 
begrijpen.”
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BLINDDATE
EEN STUDIO, EEN FOTOGRAAF, EEN INTERVIEWER EN... EEN GESPREK. TWEE 
MENSEN WETEN NIET MET WIE ZE GAAN PRATEN EN GAAN HET AVONTUUR AAN. 
Tekst: Bregje Cobussen / Foto: Erik van ’t Hullenaar

Op kerstavond naar de UB? Dat 

kan voortaan. De openingstijden 

van de universiteitsbibliotheek 

zijn verruimd. Dat wil zeggen: stu-

denten kunnen nu ook op 24 

december, op 5 mei en met Pasen 

in de UB terecht. Vox nodigde 

Natalia Grygierczyk, directeur van 

de UB, en Jelko Dijkman, lid van 

de Universitaire Studentenraad 

(USR) namens asap, uit voor een 

‘blind date’. 

Enig idee waarom we jullie hebben 

uitgenodigd?

Natalia: “Ik denk omdat het deze 

week Internationale Open Access 

Week is. De UB doet daar aan mee. 

Wij pleiten voor Open Access: voor 

het online vrij toegankelijk maken van 

wetenschappelijke literatuur.” Jelko: 

“Zou kunnen. Ik denk eerder dat we 

het gaan hebben over de verruiming 

van de openingstijden van de UB. Dat 

is op aandringen van de USR gebeurd.” 

Jelko heeft het juist. 

Jelko: “De USR is heel blij met die 

verruiming. Het is een begin.” Natalia: 

“Vergeleken met andere universiteits-

bibliotheken lopen we nog steeds 

achter, hoor. De meeste UB’s zijn alle 

dagen – ook in de weekenden – tot 

22.00 uur open, sommige UB’s zelfs 

tot middernacht.” Jelko: “Dat zou de 

USR ook wel willen. Of liever nog – 

als ik even dromen mag – 24 uur per 

dag, zeven dagen in de week. Net als 

de meeste Amerikaanse universiteits-

bibliotheken.” Natalia: “Ik droom 

voorlopig van open zijn tot 03.00 uur 

’s nachts.”

Is dat nodig dan? Zijn er zoveel stu-

denten die tegen sluitingstijd nog in 

de UB zitten te studeren?

Jelko: “Ik word regelmatig tegen 

sluitingstijd de bieb uitgezet. En  

dan ben ik niet de enige. Zeker in 

tentamenperiodes, zoals nu, is de 

behoefte aan ruimere openingstijden 

groot.” Natalia: “Klopt. In tentamen-

periodes zijn het zo’n honderd 

 studenten. Daarbuiten ongeveer de 

helft. Uit onderzoek is gebleken dat 

studenten vaak ’s avonds en ’s nachts 

studeren. Daar zouden wij onze 

 openingstijden graag aan aanpassen. 

Ook omdat we weten dat studenten 

meestal effectiever studeren in de UB 

dan thuis. Helaas hebben we het geld 

niet om de openingstijden verder te 

verruimen.”

Is dat dan zo duur?

Natalia: “Ik heb bekeken hoe duur 

het is om de begane grond van de 

UB elke dag tot 01.00 uur open te 

houden. Er moet dan een beveiliger 

aanwezig zijn en wat personeel dat 

toezicht houdt. Dat kost 125.000 

euro per jaar.” Jelko: “Dat is helemaal 

niet duur! Natalia: “Het staat in elk 

geval in geen verhouding tot andere 

kosten, zoals de abonnementskosten. 

Daarvoor betalen we 3 miljoen euro 

per jaar. Kom ik weer terug bij het 

belang van die Open Access Week. 

Als we daarin stappen kunnen maken, 

zou dat financieel heel veel schelen.”

Is dit dan een gezamenlijke oproep 

aan het college van bestuur, om over 

de brug te komen met die 125.000 

euro per jaar?

Natalia: “Ik doe het college liever een 

voorstel.”Jelko: “In het voorjaar 

organiseren we samen de Nacht van 

de UB. Die is dan een hele nacht 

open, om aandacht te vragen voor 

verdere verruiming van de openings-

tijden. Kunnen we meteen aan het 

college laten zien hoe groot de 

animo daarvoor is.”
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